
 تخلفات را به ۱۲۴ گزارش دهید
نظارت ویژه بر بازار کالاهای اساسی

معاون سازمان صمت استان تهران با اشاره به نظارت ویژه بر بازار با هدف 
جلوگیری از احتــکار و افزایش عرضه، گفت: مردم در صورت مشــاهده 

احتکار و گرانفروشی، تخلف را به سامانه ۱۲۴ گزارش کنند.
دولت ســیزدهم پس از تکیه زدن بر کرســی قوه مجریه، اعلام کرد که به 
منظور شــفاف ســازی و مقابله با رانت به دنبال اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی 
از ادبیات اقتصادی کشور اســت؛ پس از گذشت تقریباً ۸ ماه از شروع عمر 
دولت، بالاخره این تصمیم در اواســط اردیبهشت ماه با اصلاح ارز ۴۲۰۰ 

توانی از آرد صنعتی اجرایی شد.
در این بین با توجه به اینکه قیمت کالاهایی که مشمول ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بودند، پس از اصلاح این سیاســت افزایش یافتــه، نگرانی هایی مبنی بر 
سوءاســتفاده برخی از افراد از وضعیت بازار از طریق احتکار و گرانفروشی 

ایجاد شده است.
در این رابطه، سعید محمدی پور معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت 
استان تهران در مورد وضعیت نظارت بر بازار، اظهار کرد: با توجه به اینکه 
سیاست اصلی ما جلوگیری از احتکار و عرضه بیشــتر کالاست، از این رو 
یک طرح نظارتی ویژه با هدف نظارت بر عرضه کالاهای اساســی به ویژه 
روغن، ماکارونی، برنج، شکر، شــوینده و محصولات سلولزی از روزهای 

گذشته آغاز به کار کرده است.
محمدی پور افزود: در این طرح ۴۰۰ اکیپ بازرسی در سطح استان تهران 
با همکاری اتحادیه ها، بازرســان وزارت صمت و وزارت جهاد کشاورزی و 

تعزیرات حکومتی فعال هستند.
وی با بیان اینکه بازرســی و نظارت بر بازار وظیفه دائمی ســازمان های 
صمت استان هاست، تصریح کرد: اگر مردم با احتکار و گرانفروشی مواجه 

شدند، از طریق سامانه ۱۲۴ تخلف را گزارش کنند.
 نگاهی به چرایی خلق ارز ۴۲۰۰ تومانی در اقتصاد ایران نشــان می دهد 
که از فروردین ســال ۹۷ و پس از افزایش نرخ دلار به ۵ هزار تومان شوک 
بزرگی به بازار ارز وارد شــد که دولت برای مدیریت آن تصمیم به تثبیت 
نرخ دلاری روی رقم ۴,۲۰۰ تومــان گرفت؛ بر خلاف آنچه که دولتمردان 
تصور می کردند، با اعمال این سیاســت نه تنها مدیریت بازار ارز به حاشیه 
رانده شد بلکه به قدری دروازه های سودجویی در بازار ارز و تجارت باز شد 
که دولت به صورت نسبی از تصمیم خود عقب نشینی و در مرداد ماه سال 
۹۷ اعلام کرد که فقط ۲۵ قلم کالا مشــمول دریافــت ارز ۴۲۰۰ تومانی 

هستند.
ماجرا به همین جا ختم نشــد و با توجه به باز شــدن دریچه های مختلف 
ســودجویی و محدودیت های ارزی دولت، در ادامه لیست اقلام مشمول 
دریافت ارز ترجیحی کوچک تــر و در نهایت محدود بــه ۷ گروه کالایی 
شــامل »جو«، »ذرت«، »گندم«، »روغن خــام«، »دارو«، »تجهیزات 

پزشکی« و »انواع دانه های روغنی )سویا(« شد.

صمت رئیس ستاد مبارزه با قاچاق:

وغـن بیشتر از آرد است قاچاق ر
خریدار  رئیس ســتاد مبارزه با قاچاق با 
بیان اینکه قاچاق روغن بیشتر از آرد است، 
گفــت: قاچاق ورودی و خروجی کشــور به 

حدود ۱۷ تا ۱۸ میلیارد دلار رسیده است.
علی مویدی خرم آبادی گفت: ارز ترجیحی 
در کشور ما یکی از عوامل اصلی شکل گیری 
قاچاق معکوس در کشــور اســت. دادن ارز 
ترجیحی بــه واردات مواد اولیــه کالاهای 
اساســی در واقع باعث شــده بود که قیمت 
عرضــه کالاهای اساســی در کشــور ما به 
پایین ترین رقم برســد و به لحاظ شرایطی 
کــه در کشــورهای همجوار وجــود دارد، 
متأســفانه این تفــاوت قیمــت کالاهای 
اساســی در داخل و خارج از کشــور زمینه 
را فراهــم آورده بود تا بخشــی از کالاهای 

اساسی به کشورهای همجوار قاچاق شود.
وی افــزود: بنابرایــن با وجــود تمهیدات 
فراوان و تــلاش مضاعف همه دســتگاه ها 
این موضوع باعث شــده بود که بخشــی از 
ســرمایه های مردم در این حــوزه به تاراج 
برود.رئیس ســتاد مبارزه بــا قاچاق کالا و 
ارز افزود: متأســفانه با وجود تمام اقدامات 
انجام شده این بســتر همچنان برای خروج 
کالاهای اساســی به خارج از کشور فراهم 
اســت؛ به عنوان مثال یک بطــری روغنی 
که در کشــور ما به قیمت ۱۳ هــزار و ۸۰۰ 
تومان عرضه می شد، در کشور پاکستان به 
قیمت ۱۵۰ هزار تومان به فروش می رسید 
و ما شــاهد بودیم که برخی افــراد نیازمند 
با فروش فقــط ۱۰ لیتر روغــن در خارج از 

مرزها مبلغی را کسب می کردند.

وی اظهار داشت: اگر همه مرزها نیز کنترل 
شــود، حجم کار آن قدر زیاد بود که باز هم 
بخشــی از این کالاها قاچاق می شد و باید 
گفت که اختصاص ارز ترجیحی باعث شده 

بود تا کار قاچاقچیان تشدید شود.

قاچاق ورودی و خروجی کشور به حدود 
۱۷ تا ۱۸ میلیارد دلار رسیده است

مویدی خرم آبادی بیان داشــت: تا قبل از 
ســال ۹۰ حدود ۲۵ میلیــارد دلار قاچاق 
ورودی داشتیم که با تمهیدات خوب نظام، 

قاچاق ورودی به ۱۲.۵ دلار رســید، اما بعد 
از تحریم ها و تشــدید آن در سال ۹۷ بحث 
قاچاق معکوس به وجود آمد که حدود ۵.۵ 
میلیارد دلار اســت، بنابراین میزان قاچاق 
ورودی و خروجی کشــور به حــدود ۱۷ تا 
۱۸ میلیارد دلار رسیده اســت.وی با اشاره 
به واردات پوشــاک قاچاق به کشور گفت: 
در مورد پوشــاک در ســال های گذشته به 
واردات به صورت نســبی وابستگی داشتیم 
اما در چند سال گذشته تولید پوشاک کشور 
به سطحی رسیده که صادرات باعث افتخار 

است و این نشــان می دهد که در مهار ورود 
پوشــاک توفیقات قابل توجهی داشته ایم 
و در زمینــه تولید بنگاه هــا نیز تلاش های 
مضاعفی شده اســت و اگر چه قبلًا نزدیک 
۲.۵ تا ۳ میلیارد دلار واردات پوشاک قاچاق 
داشتیم، اکنون به کمتر از یک میلیارد دلار 

واردات پوشاک قاچاق رسیده است.

دیگر چیزی به نام قاچاق در جنوب 
کشور نخواهیم داشت

مویــدی خرم آبــادی با اشــاره بــه طرح 

ســاماندهی مرزی، گفت: این طــرح اخیراً 
تصویب شــده و در آینده نزدیک آئین نامه 
آن ابلاغ می شــود و لذا در جنوب کشــور 
دیگر چیزی به نام قاچاق با اشــکالی که در 
گذشــته داشــتیم، دیگر نخواهیم داشت. 
یعنی رویه هایی که در گذشــته بعضاً باعث 
قاچاق می شد در آینده ساماندهی می شود 
و بر اساس نیاز کشور واردات انجام می شود 
و حاصل آن هم به نفع مرزنشینان و ملوانان 
در نظر گرفته شــده و صفر تا صد در اختیار 

مرزنشینان است.
رئیس ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز بیان داشــت: با وجــود اختصاص ارز 
ترجیحی شــاید حتی حــدود ۳۰ درصداز 
کالاهای وارداتی با ارز ترجیحی به دســت 
مردم نمی رسید یا در خارج از شبکه توزیع و 
یا احتکار و بخشی نیز قاچاق می شد، لذا در 
مقطع فعلی برای حفظ ســرمایه ملی و ارائه 
خدمات بهتــر باید ارز ترجیحــی را هر چه 
ســریع تر حذف کنیم و در عین حال رصد 

باید بیشتر شود.
وی افزود: سامانه های مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز اولویت های ستاد بوده است و امروز این 
سامانه ها بستر بسیار خوبی برای رصد کالا 
فراهم آورده اســت و امروز نتیجه اقدامات 
ســتاد در بحث ســامانه ها مشخص است و 

می تواند ابزاری برای توزیع کالا باشد.
مویدی خرم آبادی اظهار داشــت: در بحث 
خروج آرد از کشور، میزان حداقل است، اما 
در بحث خروج روغن این میزان بیشتر بوده 

است.

با واقعـی شدن قیمت ۴ قلم کالای اساسی

یارانه واریزی چقدر جوابگوی اصلاح قیمت هاست؟
 شنبه      24 اردیبهشت۱40۱     سال هفتم     شماره ۱045      ۸ صفحه     3000 تومان
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خانه  هنر   میرا

وزیر صنعت، معدن و تجارت مطرح کرد

افزایش ۱۰برابری ظرفیت بازرسی 
وزارت صمت

رهبرمعظم  انقلاب در دیدار امیر قطر:

توقع از جهان عرب ورود 
صریح در بـرابر جنایات رژیم 

صهیونیستی است

معاون وزیر صمت:

و کاهش می یابد قیمت خـودر

وزیر کار اعلام کرد
 فرصت سه ماه افـراد برای اعتراض

 به عدم دریافت یارانه
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آگهی  فراخوان 
سازمان حمل و نقل همگانی  شهر اقبالیه و حومه در نظر دارد بهره 
برداری از جایگاه تک منظوره CNG ، دارای 4 دیسپنسر ، واقع در بلوار امام 
خمینی )ره( شهر اقبالیه جنب سازمان را از طریق فراخوان عمومی بصورت 
درصد اعلامی )بر اساس نرخ مابه التفاوت خرید و فروش گاز مصرفی( برای 
مدت یکسال شمسی با شرایط مندرج در اسناد مزایده به یکی از شرکت 
های واجد شرایط واگذار نمایدلذا متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات 
و دریافت اسناد مزایده حداکثر ده روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم به امور 
قرارداد های سازمان مراجعه و نسبت به ارائه پیشنهادات خود اقدام نمایند .   
مبلغ 500/000/000 ریال بصورت نقدی یا ضمانت نامه بانکی به شماره 
حساب 2122064789 نزد بانک تجارت شعبه اقبالیه واریز نموده و اصل 

رسید آن را ضمیمه اسناد مزایده نمائید.

داشتن کد اقتصادی و مجوز بهره برداری از جایگاه CNGطبق بخشنامه 
6656 صادره /815 مورخه 90/6/8 شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده 
های نفتی ایران )منطقه قزوین(  و گواهی  HSE ایمن بهداشت کار و تعیین 

صلاحیت از اداره کار الزامیست.
برنده اول، دوم و سوم مزایده چنانچه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها 

ضبط خواهد گردید.
سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختاراست.

سایر اطلاعات و جزئیات  در اسناد مزایده مندرج  است. 
هزینه  چاپ آگهی برعهده برنده مزایده  می باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/2/17
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/2/24

 نوبت دوم

   قاسم نجف پور  مدیر عامل سازمان حمل و نقل همگانی اقبالیه 

معاون برنامه ریزی وزیر جهاد کشــاورزی از عرضه ۷ هزار تن گوشت مرغ گرم به 
بازار در شب گذشته خبر داد. محمد قربانی اعلام کرد: از شب گذشته ۷ هزار تن 
مرغ گرم از کشتارگاه های کشور به بازار و استان ها ارسال شد. همچنین در زمینه 
تخم مرغ کمبودی وجود ندارد.معاون برنامه ریزی وزیر جهاد کشــاورزی افزود: 
هر ماه ۱۳۵ میلیون قطعه جوجه ریزی در مرغداری های کشــور انجام می شود 
که کمبودی در زمینه تولید گوشــت مرغ وجود ندارد.قربانی همچنین در مورد 
عرضه روغن گفت: ۱۲۰ هــزار تن روغن خوراکی برای تصفیه و بســته بندی به 

کارخانه های تولید روغن ارائه شده و با قیمت جدید به بازار عرضه می شود.
وی همچنین در مورد اینکه برخی مردم برای خرید روغن به فروشگاه های بزرگ 
هجوم آورده اند، گفت: برخی از فروشــگاه ها غافلگیر شدند و موجودی کالا مانند 
روغن در برخی فروشگاه ها کم شد، بنابراین ســفارش گیری جدید ارائه شد و در 
حال انتقال کالا به فروشگاه ها هســتیم.معاون برنامه ریزی وزیر جهاد کشاورزی 
در مورد قیمت کالاهای خوراکی هم گفت: برای این کالاهای خوراکی و اساســی 
سقف قیمت اعلام کرده ایم و تلاش می کنیم کالا به اندازه کافی در دسترس مردم 

باشد و فروشگاه ها موظفند حداکثر در سقف قیمتی کالاها را به مردم بفروشند.

غ گرم به بازار وزانه ۷ هزار تن گوشت مر  عرضه ر

وزیـر نفت خبر داد

ح کلان نفتـی  اجرای ۲۵ طر
 با سرمایه گذاری ۳۰ میلیارد دلاری
 وزیر نفت گفت: تا پایان امسال 25 طرح عظیم با سرمایه گذاری 30 میلیارد دلاری 
آغاز می شود که در زمینه افزایش تولید، تامین امنیت انرژی، ایجاد اشتغال و 
تکمیل زنجیره ارزش افزوده خواهد بود



 رییس مجلس:

حکمرانی دقیق در هدایت نفت به سمت سرمایه گذاری های مولد نداریم

رهبرمعظم  انقلاب در دیدار امیر قطر:

توقع از جهان عرب ورود صریح در برابر جنایات رژیم صهیونیستی است

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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تقسیم کار ملی در الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت
احمدغفاری  یکی از امور ضروری در بررسی میزان تحقق اهداف یک 
سند برنامه، در اختیار داشتن شاخصی برای اندازه گیری تحقق اهداف 
آن است.بر اساس اندیشــه های اسلامی، شــاخص ها به شاخص های 
شناختی و شــخصیتی قابل تقسیم هستند؛شــاخص هایی همچون 
اعتماد به وعــده ی نصرت الهی، مقاومت و ظلم ســتیزی، نظم پذیری، 
مهرورزی و مدارای اجتماعــی، تحفّظ اجتماعی بــر صداقت، تحفّظ 
اجتماعی بر کرامت انسانی و میزان بردباری اجتماعی را می توان در این 

دو دسته از شاخص ها مشاهده نمود.
 سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت به مثابه ی سند بالادستی در میان 
اسناد ملیّ جمهوری اسلامی ایران، ســالیانی است که با نظارت اساتید 
برجســته و محققان عرصه های مختلف فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 
و سیاسی تدوین شده اســت. این سند فاخر، مشــتمل بر بخش هایی 
همچون مبانی، آرمان ها، رســالت، افق و تدابیر است که مدت ها توسط 
کارگروه های اندیشه ورز در مرکز الگو مورد تحقیق نقادانه قرار گرفته و 
در نهایت، به تحریر نهایی رسیده است.در این میان، برخی اندیشکده ها 
در مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت همچون اندیشکده ی معنویت 
و علم، در جایــگاه ارکان قرار گرفته انــد؛ بدین معنا کــه موضوعاتی 
همچون معنویت، ضروری اســت که در همه ی ســطوح و ابعاد ســند 

اشراب گردد و حالت انضمامی در سند نداشته باشد.
این رویکرد برخاســته از اندیشه ی متعالی اســلام است که معنویت را 
برخلاف نگرش های انحرافی در ســایر ادیان، مختص به زمان و مکان و 
زاویه ای خاصی از زندگی ندانسته و آن را به مثابه ی حقیقتی جاری در 

سراسر هستی و زندگی موجودات و بالاخص انسان می داند.
حال که این سند به سطحی از بلوغ و غنای محتوایی دست یافته است و 
قرار است توسط رهبر حکیم انقلاب اسلامی ابلاغ گردد، ضروری است 
که به برخی از پرسش های بســیار مهم در خصوص مقام اجرای تدابیر 
سند التفات کرد. پرســش هایی از این دســت که: چه ضمانت عملی و 

عینی برای اجرای مدبرّانه ی تدابیر مأخوذ در سند وجود دارد؟
 با چه شــاخص هایی می توان درصد و میزان تحقّق تدابیر سند را مورد 

اندازه گیری و رصد قرار داد؟
 این یادداشت به دنبال این مقصود اســت که بتواند شاخص های قابل 
رصد و بررسی برای کشف میزان تحقّق حیث معنویتّ تدابیر در سطح 
اجتماع را تعریف و تبیین کند تا دستگاه های رصدکننده بر اساس این 
شاخص ها بتوانند میزان توفیق مســئولان مربوطه را در انجام وظایف 
محوله، مورد تدقیق قرار دهند. شــاخص های موجود در این زمینه در 
مجموع به شــاخص های شناختی و شــخصیتی قابل تقسیم هستند؛ 
مقصود از شاخص شــناختی، بدین معنا اســت که در سالک معنوی، 
شــناختی خاص باید محقّق شــود و با وجود و عدم این شناخت و نیز با 

قوّت و ضعف آن، می توان به معنویت سالک پی برد.
 مهمترین شاخص شناختی، باور و توکّل توحیدی می باشد.  بر اساس 
اندیشه اسلامی، یکی از مشخّصات ســالک معنوی، برخورداری از باور 
توحیدی است؛ مهمترین بعُد باور توحیدی در سلوک معنوی، مربوط 
به ساحت توحید افعالی اســت؛ فرد یا جامعه ی معنوی باید موجودیت 
حقیقتی برتر و در عین حال، مؤثر در سراســر وجود هــر موجودی را 
بپذیرد. شاخص شــخصیتی، به ویژگی شخصیتی ســالک اشاره دارد. 
شاکله و شــخصیتی که بر اساس شاخص شــناختی فوق برای سالک 
معنوی، اعم از فرد و جامعه، محقّق می شود، شخصیت ویژه ای است که 
با تعبیر شاخص  شخصیتی یاد شده است؛ برای ارزیابی سالک معنوی، 
همانگونه که می توان از طریق نوع شــناخت و نوع نگــرش به جهان و 
اســباب حاکم بر آن، به اصالت معنویت و میزان قرب و بعد معنوی پی 
برد، همچنین می توان با پیامدهای شــخصیتی به این مقصود دســت 
یافت. شــاخص های شــخصیتی عبارتند از باور توحیدی و اعتقاد به 
احاطه ی عالمَ شهود توسط عالمَ غیب و عوامل غیبی، فضیلت خواهی، 
آزادی عقلانی، مقاومت و عدالت ورزی، اعتماد بــه وعده نصرت الهی، 
نظم پذیری، مهرورزی اجتماعی، تحفظ بــر صداقت، تحفّظ بر کرامت 

انسانی و در نهایت، تاب آوری و صبر.

عضو هیات رییسه مجلس:
همراهی مجلس با دولت تداوم خواهد داشت

 

عضو هیات رییســه مجلس شــورای اســلامی با تاکید بر اینکه قطعا 
مردم با برنامه های دولت همــکاری می کنند،گفت: همراهی مجلس با 
دولت تداوم خواهد داشت.حسینعلی حاجی دلیگانی درباره اصلاح ارز 
ترجیحی که رییس جمهور در گفت و گو با مردم به آن تاکید کرد، گفت: 
رییس جمهور به خوبی محورهایی که ســبب دغدغه و نگرانی مردم به 
دلیل اعلام تغییرات در قیمت آرد صنعتی شده بود، تبیین کرد. اما برای 
اینکه موضوع اصلاح ارز ترجیحی به ســرانجام اساســی و کامل برسد، 

لازم است پنج گام دراین باره برداشته شود.
عضو هیات رییسه مجلس شورای اســلامی افزود: نخست اینکه برای 
هر موضوع که قرار است اطلاع رسانی شود، با برنامه این کار انجام شود 
و در این راه از پیشــنهادها ســایر اهالی فن، کارشناسان و متخصصان 
اســتفاده شــود. دوم اینکه برای اجرای برنامه دولت بین همه عوامل 
اجرایی هماهنگی ایجاد شود.نماینده مردم شــاهین شهر در مجلس 
یادآور شد: به عنوان نمونه گفته می شود که ۹۰ درصد تولید ماکارونی 
کشور در سه واحد انجام می شود. حال ســوال این است که وزیر جهاد 
کشاورزی با این سه تولید کننده مهم ماکارونی کشور از سه یا چهار ماه 
پیش در نشست های تخصصی هماهنگی و همفکری لازم را انجام داده 
است یا خیر. اگر این هماهنگی انجام شده که روش درستی را دولت در 

پیش گرفته است در غیر این صورت مدیریت دقیقی انجام نشده است.
عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس با ذکر سومین گام که آموزش 
است، اظهار داشــت: اینکه مسوولان نســبت به اجرای درست برنامه 
دولت توجیه باشــند بســیار مهم بود. به عبارتی آیا مدیران کل جهاد 
کشاورزی یا روسای غله استان ها، دیگر دستگاه ها و استانداران درباره 
برنامه دولت در برنامــه تغییر قیمت آرد صنعتی یا ســایر برنامه ها آن 
توجیه بودند؟دلیگانی از تبیین مســئله به عنــوان چهارمین گام برای 
اجرای درســت برنامه دولت یاد کرد و گفت: به غیر از ســخنان رییس 
جمهور که به صورت شفاف و صریح با مردم این موضوع را تبیین کردند، 
پیش از آن هیچ فرد مسوول دیگری در این باره موضوع را تبیین نکرد و 

بهتر است این موضوع تببین مسائل ادامه داشته باشد.
وی یادآور شد: گام پنجم هم اعتماد سازی برای مردم است. چرا که در 
این زمان مردم هر حرف و عملی را دربســته قبول نمی کنند و باید هر 
برنامه از جمله چگونگی توزیع یارانه پنهان، معیشتی و ... را برای مردم 
توضیح داد تا مثلا ارز ۴۲۰۰ تومانی که پیش از این فقط به وارد کننده 
داده می شد قرار است مستقیم به دست مصرف کننده برسد. این رویه 

هم منجر به اعتماد سازی بین دولت و مردم خواهد شد.

یادداشت

تریبون

 رئیس جمهور بــا تاکید بر ظرفیت هــای ایران و قطر 
برای توســعه همکاری های دوجانبه، منطقه ای و بین 
المللی، تصریح کرد: ظرفیت دو کشور نه تنها می تواند 
در خدمت توسعه روابط فی ما بین باشد بلکه می تواند 
بســتری برای مقابله با چالش های موجود در منطقه 

باشد.
 آیت الله ســید ابراهیم رئیســی در دیدار با شیخ تمیم 
بن حمد آل ثانی امیر قطر با اشــاره به سفر موفق خود 
در اسفند ماه سال گذشته به دوحه، روابط دو کشور را 
برادرانه توصیف کرد و افزود: جمهوری اســلامی ایران 
دوستی خود را در روزهای سخت به دوستان و برادران 
خود از جمله کشور دوســت و برادر قطر، اثبات کرده 

است.
رئیســی با تاکید بر ظرفیت های ایــران و قطر برای 
توســعه همکاری هــای دوجانبه، منطقــه ای و بین 
المللــی، تصریح کــرد: ظرفیت دو کشــور نــه تنها 
می تواند در خدمت توسعه روابط فی ما بین باشد بلکه 
می تواند بستری برای مقابله با چالش های موجود در 

منطقه باشد.
 آیت الله رئیسی با تاکید بر لزوم توسعه روابط 
اقتصــادی و تجاری بین ایــران و قطر اظهار 
داشت: بخشــی از توافقات ما در سفر به قطر 
اجرایی شــده و در این دیدار بــرای تحقق 
حداکثــری آن گفتگو و تصمیــم گیری می 
کنیم. توســعه همکاری های دو کشور بویژه 

در حوزه های گردشــگری، ترانزیــت، همکاری های 
بنــدری و دریایی، انــرژی و نیز افزایــش همکاری ها 
تجاری و سرمایه گذاری در ماه های اخیر نشان دهنده 
عزم و اراده تهران و دوحه برای توســعه ارتباطات بین 

دو کشور است.
 رئیس جمهور با اشاره به اینکه ظرفیت ها و مزیت های 
بی نظیر جغرافیایی، سیاســی و اقتصادی ایران زمینه 
ساز توســعه همگرایی منطقه ای و امنیت و رفاه برای 
ملت های منطقه است، اظهار داشت: ما خواهان پایان 
محاصره یمن، ثبــات و حکومت قدرتمنــد در عراق، 
خروج اشغالگران از ســوریه و تشکیل دولت فراگیر در 

افغانستان هستیم.
وی افزود: فلســطین همچنان مســأله اول 
جهان اسلام اســت و هرچه ســریعتر باید 
تجــاوزات رژیــم صهیونیســتی علیه ملت 

فلسطین متوقف شود.
شــیخ تمیم بن حمد آل ثانی نیــز با ابراز 
خرســندی از از ســفر به تهــران، اظهار 
داشت: سفر قبلی شما به دوحه بسیار مهم و اثرگذار 
بود و تاریخ روابط دو کشــور را باید بــه قبل و بعد از 
آن سفر تقسیم کرد و ما بطور جدی خواهان اجرایی 
شــدن همه توافقات آن سفر و گســترش روابط دو 
کشــور بویژه در زمینه هــای تجــاری و اقتصادی 

هستیم.
امیر قطر با بیــان اینکه ایران و قطر در بســیاری از 
مســائل منطقه ای مواضع همســو و یکسان دارند، 
اظهار داشــت: آماده ایم در زمینه مســائل سوریه، 
عراق، فلســطین، یمــن و افغانســتان به توســعه 

همکاری ها ادامه دهیم. 

شیخ تمیم بن حمد با اشــاره به نقش مهم ایران درباره 
موضوعات مختلــف منطقه ای، افــزود: حفظ امنیت 
و کرامت ملت هــای منطقه و حق تعیین سرنوشــت 
خودشان ضروری اســت و دخالت های خارجی عامل 
برهم زدن اوضاع زندگی در برخی کشــورهای منطقه 

شده است.
 امیر قطر با تاکید بر اینکه قدرت ایــران به نفع امنیت 
و ثبات منطقه اســت، به لزوم لغو تحریم ها علیه ایران 
اشــاره کرد و گفت: ایران بیش از ۴۰سال است که در 
مقابل انــواع هجمه ها و فشــارها ایســتادگی کرده و 
اکنون به اعتراف خودغربی ها، این ایران اســت که در 

این مبارزه پیروز شده است. 
رئیس جمهــور و امیر قطــر همچنین در ایــن دیدار 
با مــرور جداگانه تمامــی توافقات صــورت گرفته در 
سفر اسفندماه گذشــته رئیس جمهور به قطر، میزان 
پیشــرفت هر یک را مورد بررســی قرار داده و بر لزوم 
پیگیری تا حصول نتیجه تمامی ایــن توافقات تاکید 

کردند.

 نماینده مردم گرگان در مجلس شــورای اســلامی با 
بیان اینکه گفت و گوی مستقیم رییس جمهور با مردم 
اعتماد ساز بود، گفت: دولت با ســاماندهی یارانه ها به 

دنبال حل مشکلات معیشتی مردم است.
رمضانعلی سنگدوینی در مورد حمایت رهبر انقلاب از 
اقدام های اقتصادی دولت گفــت: مقام معظم رهبری 
سیاست های کلی نظام را تبیین می کند و همه نهادها و 
قوای سه گانه در این مسیر حرکت می کنند، هر زمانی 
که اهداف و سیاســت های دولت ها با فرمایشات رهبر 
انقلاب هماهنگ نبوده، کشور کمتر صدمه دیده است.

نماینده مــردم گرگان در مجلس شــورای 
اسلامی بیان داشــت: دولت آیت الله رئیسی 
به دنبال حل مشکلات معیشتی مردم است و 
همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند باید 

برای این هدف مهم به دولت کمک کنیم.
عضــو کمیســیون انــرژی مجلــس بــا 
اشــاره به مشــکلات موجــود و پیش روی 

دولت ســیزدهم بیــان داشــت: دولت هــای قبل با 
برنامه ریزی های نامطلوب چالش هایی را برای کشــور 
ایجاد کردند در شــرایط کنونی برای برون رفت از این 

وضعیت نیاز بــه هماهنگی و همکاری دولت 
و مجلس است تا این مشکلات هر چه زودتر 

حل شوند.
ســنگدوینی اضافه کرد: اگر دولت سیزدهم 
مشــکلات اقتصــادی را حــل کنــد مردم 
می توانند تفــاوت این دولت بــا دولت های 
گذشــته را قضاوت کنند و در این  مسیر هم 

نیازمند کمک هستند.
وی با اشــاره به حضور وزیران جهاد کشــاورزی و امور 
اقتصادی و دارایی در مجلس گفت: نمایندگان در این 

جلســه اعلام کردند که از برنامه های اقتصادی دولت 
برای رفع مشکلات معیشــتی  مردم حمایت می کنند 

زیرا مردم سرمایه اجتماعی هستند.
نماینده مردم گرگان با اشاره به سخنان رییس جمهور 
در گفت و گو با مردم گفت: دولت با ساماندهی یارانه ها 
به دنبال حل مشکلات معیشــتی مردم است و باید در 
اجرای این طرح، قشر متوســط جامعه آسیب نبینند، 
گفت و گوی مستقیم آیت الله رئیسی با مردم به جامعه 
آرامش داد اگــر دولت بخواهد کاری انجــام دهد باید 

مردم در این زمینه توجیه شوند.

رئیس جمهور

یارانه

خریدار   رییس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: ســرمایه حاصــل از نفــت را باید به 
ســمت ثروت های ماندگار، بخش سرمایه  
گذاری هــای مولد و ســرمایه گذاری های 
فزاینده اقتصادی در داخل و خارج از کشور 
ببریم اما واقعیت این است که در این مسیر 
خام اندیشــی داریم و حکمرانــی دقیقی 

نداریم.
محمدباقر قالیبــاف روز جمعــه در آیین 
گشایش بیست وششــمین نمایشگاه نفت، 
گاز، پالایش و پتروشیمی با گرامیداشت یاد 
شهدای صنعت نفت، گفت: گرامی می داریم 
یاد رزمندگان و مجاهدانــی که از روزهای 
نخســت دفاع مقدس در آبادان، خرمشهر 
و اهواز تــا خارک و بوشــهر همه حوزه های 
نفتی و سکوها از وزیر شــهید تندگویان تا 
متخصصــان و کارگرانی کــه از همان ابتدا 
انقلاب تا امروز در جبهه مجاهدت و افتخار 

برای ایران عزیز تلاش کردند.
وی افــزود: امروز هــم به نیروهــای جوان 
باانگیزه و دانش بنیان و با غیــرات ایرانی و 
اســلامی که در کنار نیروهای بــا تجربه و 
شــرکت های با قدمت زیاد برای استقلال 

کشــور و برای عزت ایران اســلامی تلاش 
می کنند، خداقوت می گویم.

رییس مجلس خاطرنشان کرد: مجلس هم 
با افتخار در مســیر  کمک و تسهیل گری و 
تنظیم گری برای تحول در صنعت نفت و گاز 
کشور در خدمت یکایک شما مجاهدان این 

عرصه خواهد بود.
قالیباف با بیــان چند نکته اظهار داشــت: 
حفظ معادن، نفت، گاز و انفال ســرمایه ها و 
ثروت های بین نســلی از اولویت هاست اما 
برای انجام آن با چالش های روبه رو هستیم 
در کشورهای پیشــرفته و در حال پیشرفت 
تجربه قطعی و مثبت وجــود دارد از اینکه 
هر جا انتقال مستقیم پول به چرخه اقتصاد 
کشور وارد شد تورم زا بوده، هست و خواهد 

بود.
وی افــزود: همــه بــاور داریــم و تجربه 
کردیم چه قبل از انقلاب که ســفیر یکی از 
ابرقدرت هــا برای نفت و ثروت این کشــور 
تصمیم می گرفت و استقلالی در این زمینه 
نداشتیم و چه امروز بعد از انقلاب که وقتی 
درآمد مستقیم انفال وارد بودجه می شود، 
نعمت منابع را به نقمــت تبدیل می کنیم و 

امروز هم شاهد آن هستیم.
قالیباف تاکید کــرد: منابع زیــر زمینی و 
تجدیدناپذیر متعلق به یک دولت نیســت 
بلکه متعلــق به همــه مردم اســت. خام 
فروشــی و هزینه کرد این درآمد طوری که 
۸۰ درصد آن در هزینه های جاری کشــور 
است، بسیار بد است و همه این را می گوییم 
اما در عین حال انجام می دهیم و بدتر از آن 
خام اندیشــی و بدحکمرانی کردن بر حوزه 

صنعت نفت و گاز و انرژی در کشور است.
وی با بیان اینکه در حقیقــت باید از ثروت 
حاصل از نفت صیانــت کنیم نه از خود نفت 

خام، ادامه داد: اعداد و ارقام نشــان می دهد 
نفت رو به افول و گاز رو به رشــد است. باید 
این ثروت را خوب نگهداری کنیم و توسعه 
دهیم. تجربه تلخ گذشــته حســاب ارزی 
مقابل چشمان ماســت که چگونه پول را به 
آنجا بردیم، هزینه کردیم و نتوانســتیم این 
ثروت بین نســلی را حفظ کنیــم و افزایش 

دهیم.
رییس مجلس شــورای اســلامی تصریح 
کرد: باید این سرمایه را به سمت ثروت های 
ماندگار، بخش ســرمایه گذاری های مولد و 
ســرمایه گذاری های فزاینده اقتصادی در 
داخل و خارج از کشور ببریم اما واقعیت این 
است که در این مســیر خام اندیشی داریم و 

حکمرانی دقیقی نداریم.
وی یادآور شــد: این اشــکال را قبل از هر 
کســی به شــخص خودم و مســوولیت و 
جایگاهم در مجلــس می دانم و این موضوع 
وظیفه ما در ســران قواســت چــون یکی 
از وظایف ما اصــلاح حکمرانــی انرژی در 

بخش های مختلف است.
قالیباف بــا تأکید بر بهینه ســازی مصرف 
انــرژی، بهبــود تــراز تولید و مصــرف در 

حامل هــای انــرژی و هدفمنــد کــردن 
یارانه های انــرژی، گفت: چالش های بزرگ 
امروز که مــردم را هم به زحمــت انداخته، 
این ناتــرازی در بخش های مختلف بودجه، 
بانک ها، انرژی چه در تولید و چه در مصرف 

است.
وی افــزود: امروز مجموعه انرژی فســیلی 
کشور مورد اســتفاده در داخل بیش از پنج 
میلیون بشــکه در روز اســت که اگر در ۸۰ 
دلار در ۳۶۵ روز ضرب شود، می بینیم بیش 
از ۱۵۹ میلیارد دلار در ایــن زمینه هزینه 
می شــود. همچنین ناعدالتــی در مصرف 
داریم. برخی در کشور ۲۰ برابر بقیه از انرژی  
اســتفاده می کنند در حالی که این سرمایه 
همه نســل ها در آینده اســت و عدالت در 

استفاده انرژی باید مورد توجه قرار بگیرد.
به گفته قالیباف حداقــل ۶۰ میلیارد دلار 
این میــزان مصرفــی را می تــوان اصلاح 
کرد و این ظرفیــت در اختیار ماســت؛ اما 
حکمرانی های سنتی و غلط و بی توجهی ها 
از این ظرفیت های در دست ما و بد استفاده 
کردن از آن اســت که نمی توانیــم از انرژی 

نفت صیانت کنیم.

رئیسی: ایران دوستی خود را به قطر اثبات کرده است

دولت با ساماندهی یارانه ها به دنبال حل مشکلات معیشتی مردم است

خریــدار   آیــت الله خامنــه ای: توقــع 
جمهــوری اســلامی از جهان عــرب ورود 
صریح به میــدان عمل سیاســی در مقابل 
جنایت های آشــکار رژیم صهیونیســتی 

است.
 حضرت آیت الله خامنــه ای رهبر انقلاب در 
دیدار آقای شــیخ تمیم بن حمــد آل ثانی 
امیر قطر و هیئت همــراه با تأکید بر افزایش 
همکاری های سیاسی و اقتصادی دو کشور، 
راه حل مســائل منطقــه را گفت وگو بدون 
دخالت عوامل خارجی دانســتند و با اشاره 
به اســتمرار جنایات رژیم صهیونیســتی 
علیه مردم فلسطین، گفتند: توقع از جهان 
عرب ورود صریح به میدان عمل سیاسی در 

مقابل این جنایت های آشکار است.
 حضرت آیــت الله خامنــه ای در این دیدار، 
اســتحکام و پایداری روابط ایــران و قطر را 
به نفع هر دو کشــور دانســتند و افزودند: 
سطح کنونی ارتباطات اقتصادی دو کشور 
بســیار پایین اســت و باید چند برابر شود، 
همچنین در مســائل سیاســی نیز زمینه 
برای تبادل نظرهای بیشــتر وجود دارد که 
امیدواریم این ســفر مبدأ جدیــدی برای 

گسترش همکاری ها باشد.
 رهبــر انقلاب اســلامی با تأیید ســخنان 
امیــر قطــر در محکومیت جنایــات رژیم 
ده ســاله  چنــد  ظلــم  صهیونیســتی، 
صهیونیســتهای خبیث به مردم فلسطین 
را واقعیتی تلخ و ضربه ای به دنیای اســلام 

و جهان عرب خواندند و گفتنــد: در مقابل 
این جنایتها، توقع جمهوری اسلامی ایران 
از دنیای عرب ورود صریــح به میدان عمل 

سیاسی است.
 ایشان با اشاره به ســخنان امیر قطر درباره 
حوادث ســال گذشته محله شــیخ جرّاح، 
خاطرنشــان کردند: در آن قضیه، حمایت 
برخی کشــورهای عربی از مردم فلسطین 
حتی به اندازه بعضــی اروپایی ها هم نبود و 

هیچ گونه موضع گیــری نکردند که اکنون 
نیز همین گونه عمل می کنند.

 حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: این 
رویکرد کشــورهای عربی اگر از ترس رژیم 
صهیونیستی یا از روی طمع به آن است، باید 
بدانند امروز رژیم اشــغالگر نه در شرایطی 
اســت که می توان به او طمع داشــت و نه از 

او ترسید.
 ایشــان راه حل مســائل منطقه را به دست 

کشــورهای منطقه و از طریــق گفت وگو 
دانستند و افزودند: مسائل سوریه و یمن نیز 
با گفت وگو قابل حل اســت البته گفت وگو 
نباید از موضــع ضعف باشــد، در حالی که 
طرفهــای مقابل یعنــی عمدتــاً آمریکا و 
دیگــران به قــدرت نظامــی و مالی متکی 

هستند.
رهبر انقلاب بــا تأکید بر اینکــه برای اداره 
منطقــه احتیاجی بــه دخالــت دیگران 

نیســت، گفتند: صهیونیســت ها هر جا پا 
می گذارند فســاد ایجاد می کننــد و هیچ 
قدرت و امتیازی نیز نمی توانند به کشورها 
بدهند، بنابراین ما کشــورهای منطقه هر 
چــه می توانیم باید روابط خــود را از طریق 

همفکری و همکاری تقویت کنیم.
 ایشان با اشــاره به قرارهای تعیین شده بین 
ایران و قطــر، تأکید کردند: ایــن قرارها در 
زمان بندی معین و مشخص، عملیاتی شود.

در این دیدار که آقای رئیسی رئیس جمهور 
کشورمان نیز حضور داشت، امیر قطر با ابراز 
خرسندی از دومین ســفر خود به ایران، به 
جایگاه برجســته رهبر انقلاب اسلامی در 
جهان اســلام اشــاره کرد و گفت: جنایات 
رژیــم صهیونیســتی در فلســطین ناگوار 
اســت و همه باید در برابر حوادث فلسطین 

ایستادگی کنیم. 
امیر قطر با اظهار تأســف از شــهادت یک 
خبرنــگار زن در جنین به دســت نظامیان 
صهیونیســت افــزود: صهیونیســت ها با 

خونسردی تمام این جنایت را انجام دادند.
شــیخ تمیم بن حمد آل ثانــی همچنین 
راه حل مسائل کشــورهای منطقه از جمله 
ســوریه، عراق و یمن را گفت وگو دانست و 
درباره روابط اقتصــادی ایــران و قطر نیز 
خاطرنشــان کرد: کمیته اقتصادی بین دو 
کشور فعال شــده و امیدواریم تا سال آینده 
همکاری های اقتصادی ارتقاء قابل توجهی 

پیدا کند.
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وزیر کار اعلام کرد
فرصت سه ماه افراد برای اعتراض به عدم 

دریافت یارانه
 وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی اعلام کرد: هر فــردی به هر دلیلی 

مشمول دریافت یارانه نشده است، ۳ ماه فرصت دارد تا اعلام کند.
حجت الله عبدالملکی در توییتر نوشت: معیشت و آرامش مردم دغدغه 
اصلی رئیس جمهور است؛ دشمن می خواهد حالا که قرار است یارانه ها، 
مردمی و عادلانه توزیع شود با انتشار شایعه، آرامش شما را برهم بزند؛ 
مردم عزیز هر فردی به هر دلیلی مشــمول دریافت نشده، ۳ماه فرصت 

اعلام دارد؛ یارانه، برای شما و مبلغ آن محفوظ است.

قرارداد محرمانه امضا شد
باید ۵۱۰ میلیون دلار به بورس واریز شود

رئیس هیات عامل صندوق تثبیت بازار ســرمایه با اشــاره به تصمیم 
صندوق توسعه ملی به ســرمایه گذاری مســتقیم در بازار سهام اعلام 
کرد: صندوق توســعه ملی در ازای ســود از پیش تعیین شده نسبت به 
سرمایه گذاری ۱۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومانی در بازار سهام اقدام کرده 

است.
امیرمهدی صبائی، با اشــاره به اینکه صندوق توسعه ملی در ازای سود 
از پیش تعیین شده نسبت به ســرمایه گذاری ۱۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان در بازار سهام اقدام کرده است، اظهار کرد:  از آنجائی که صندوق 
توسعه ملی سرمایه گذار است، ماهیت قراردادی که با امضای صندوق 
تثبیت بازار سرمایه رســیده، محرمانه اســت؛ یعنی مبادله قرارداد  به 
صورت محرمانه انجام شده است؛  هرچند که صورت های مالی صندوق 
تثبیت طبق برنامه ریزی انجام شــده و پس از اخذ مجوزهای  مربوطه 
قرار اســت به زودی افشا شــود و پس از آن نرخ و شــرایط قرارداد در 

یادداشت های صورت های مالی منتشر شده قابل ملاحظه است.
وی درمورد اینکه صندوق توســعه ملی اعلام کرده است قصد دارد به 
صورت مســتقیم در بازار ســرمایه، ســرمایه گذاری کند، گفت: این 
صندوق سیاست گذاری کرده اســت تا علاوه بر منابعی که تحت عنوان 
معادل ریالی یک درصد از منابــع خود را  در صندوق تثبیت ســپرده 
گذاری کرده، ســرمایه گذاری هــای دیگری در بــورس اوراق بهادار 
انجام دهد و صندوق  تثبیت در جایگاهی قرار نــدارد که درمورد کم و 
کیف سرمایه گذاری صندوق توســعه ملی توضیح دهد اما به طور کلی 

صندوق تثبیت می تواند ابزاری برای تسهیل این سرمایه گذاری باشد.
رئیس هیات عامل صندوق تثبیت بازار ســرمایه درمــورد مبالغی که 
صندوق توســعه ملی تاکنون به حســاب صندوق  تثبیت بازار سرمایه 
واریز کرده است، توضیح داد: صندوق توســعه ملی مقرر است معادل 
ریالی ۵۱۰ میلیون دلار را به حساب صندوق  تثبیت واریز کند. تاکنون 
۳۹۸۴ میلیــارد تومان معادل حــدود  ۱۶۸ میلیون دلار به حســاب 
صندوق تثبیت  واریز شده اســت. درواقع صندوق تثبیت ریال دریافت 
کرد اما تسعیر و تبدیل آن  بر اساس نرخ ETS روز واریز یا همان سامانه 

معاملات الکترونیک بانک مرکزی بود.

وی ادامــه داد: مابقی نیز در قالب واریزهای مرحله ای ماهانه تا ســقف 
۶۵۰ میلیارد تومان هرماه پرداخت خواهد شــد تا سقف معادل ریالی 
۵۱۰ میلیون دلار تکمیل شــود. مابقی بر اساس نرخ روز حدود ۸۵۰۰ 
میلیارد تومان باقی مانده اســت و به عبارت دیگر اگر نرخ ETS تغییر 

نکند، ۸۵۰۰ میلیارد تومان دیگر باید به صندوق تثبیت واریز شود.
صبائی افزود: واریز ماهانه در فروردین و اردیبهشت هم انجام می شود؛ 
بنابراین  صندوق تثبیــت به نقدینگی جدید مجهز شــد و این روند به 

صورت ماهیانه ادامه دارد.
به گفتــه وی این مبالغ در روزهایی که بازار شــرایط مســاعد ندارد به 

کمک بازار سرمایه خواهد آمد.

وزیر راه و شهرسازی خبر داد
تخصیص۴۰ هزار میلیارد تومان وام ودیعه

وزیــر راه و شهرســازی از اختصاص ۴۰ هــزار میلیارد تومــان برای 
تســهیلات ودیعه مسکن در سراسر کشــور خبر داد و گفت: نرخ اجاره 
مســکن در تهران ۲۵ درصــد افزایش یافت. بــه نقــل از وزارت راه و 
شهرسازی، رستم قاسمی در حاشیه نشســت فوق العاده ستاد تنظیم 
بازار، نرخ افزایش اجاره در بقیه کلان شــهرها را ۲۰ درصد و در ســایر 
شــهرها ۱۵ درصد اعلام کرد و افزود: با متخلفان ایــن مصوبه برخورد 

تعزیراتی خواهد شد.
وی، مبنای افزایش تصویب شــده را برای مالکان و مستأجران براساس 
نرخ اجاره ســال قبل دانست و از افزایش تســهیلات ودیعه مسکن در 

روزهای آینده خبر داد.

از بازار سکه و طلا چه خبر؟
طبق تحلیل نایــب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهــران از وضعیت یک 
هفته اخیر بازار سکه و طلای داخلی، علیرغم کاهش ۳۴ دلاری قیمت 
اونس جهانی، افزایش نرخ ارز در این هفته منجر به رشــد قیمت ها در 
بازار سکه و طلا شد. این در حالیست که همزمان با رشد قیمت ها در این 
بازار، میــزان تقاضا از عرضه فراتر رفت و همیــن موضوع مجدداً حباب 

سکه را به یک ملیون تومان رساند.
محمد کشــتی آرای، در این رابطه اظهار کرد: این هفته قیمت جهانی 
طلا همچنان ســیر نزولی خود را که چند هفته ای اســت آغاز کرده، 
ادامه داد و بطور متوســط ۳۴ دلار کاهش قیمت هفتگی داشته است 
که در نوع خود رقم قابل توجهی اســت. از ســوی دیگر اما در روزهای 
پایانی هفته )از روز سه شــنبه( نرخ ارز  در داخل روند صعودی پیدا کرد 
و برخلاف روند قیمت اونس جهانی طلا با افزایش همراه شد؛ به طوری 
که در طول یک هفته قیمت هــر دلار آمریکا ۲۲۷۰ تومان افزایش پیدا 

کرد.
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشــان کرد: این افزایش 
قیمت تاثیر عمده ای بر قیمت ها در بازار ســکه و طلا داشت؛ بطوریکه 
قیمت هر قطعه سکه تمام طرح جدید با یک میلیون و ۲۵۰ هزار تومان 
افزایش نســبت به ابتدای هفته، بــه ۱۴ میلیون و ۶۰۰ هــزار تومان و 
ســکه طرح قدیم با ۸۰۰ هزار تومان افزایــش در آخرین معامالات روز 
)پنجشــنبه( به ۱۳ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان رســید. نیم سکه و ربع 
ســکه نیز در این هفته هر یک ۵۵۰ هزار تومان افزایش قیمت داشــته 
و به ترتیب در آخرین معاملات پایانی هفتــه هفت میلیون و ۹۰۰ هزار 

تومان و چهار میلیون و ۹۰۰ هزار تومان تعیین قیمت شدند.
وی افزود: قیمت ســکه های یک گرمی بانک مرکزی نیز در پایان هفته 
به دو میلیون و ۸۰۰ هزار تومان رســید که نسبت به ابتدای هفته ۱۵۰ 

هزا تومان افزایش را تجربه کرده است.

بازار

وزیر اقتصاد و امور دارایی گفت: مــا میراث دار دولتی 
هســتیم که افتخار می کرد قرار نیســت به اطلاعات 
اقتصادی و مالی سرک بکشــد و با این گفتمان سازی 
فریبکارانــه مانع از این می شــد که زیرســاخت های 
حکمرانی در کشور شــکل بگیرد و به دولت و مجلس 
امکان نمــی داد بتوانند هوشــمندانه یارانــه بدهند، 

مالیات بستانند و حمایت کنند.
 احســان خاندوزی در دومین روز از نخستین نشست 
کشــوری حزب نســل نو گفت: مــا در بســیاری از 
زیرســاخت ها و مقدماتی که بتوانیم سیاســت های 
اقتصاد مردمــی و عدالتخواهانه را پیــاده کنیم دچار 
نقطه ضعف هســتیم، اگر برخی از سیاستگذاران دوره 
پیشــین عزم جدی برای پیاده کردن سیاســت های 
اصلاح اقتصادی نداشــتند امروز دولت و شخص آقای 
رئیس جمهور بر پیاده ســازی اقتصــاد مردمی اصرار 
دارند اما حــدی از توانایی اعمال سیاســت در عرصه 
اقتصادی که پیش از این باید فراهم می شد امکان پذیر 
نیســت، البته دولت تلاشــش را کرده که بتواند فقط 

زیرســاخت  خوبی برای بنــای اقتصاد مهیا 
کند.

وی با بیان این کــه من قبلًا هــم گفتم تازه 
فوندانسیون این کار فراهم شده است گفت: 
امروز می توانســتیم به جای سیاســت های 
قیمتی به ســمت سیاســت های حمایتی 
مقــداری از مــردم برویم مثل بســیاری از 

کشــورها که می توانند بگویند دولت می تواند کالاها 
را به وفور برای شــما فراهم کند و مشــکلی در تامین 
نداریم شــما هم مصرف عادی خودتان را انجام دهید. 
بعد از جنگ اوکراین در بسیاری از کشورهای اروپایی 
حداکثر خرید کالا برای مردم تعریف می شد اما چنین 
سیاست هایی در اقتصاد ما قابل پیاده سازی نیست. به 
جهت این که اصلا زیرساخت  اطلاعات اقتصادی وجود 
ندارد و اساسا امکان اعمال سیاست های عدالت گرایانه 

به دلیل نبود زیرساخت، دشوار است.
خاندوزی ادامه داد: به طور مشخص در مورد وضعیت 
اقلام یارانه ای این زیرســاخت در دولت کار می شود و 

ما موفق شــدیم که تمام شــبکه اطلاعات 
کارت های بانکی کشور را به هم متصل کنیم 
و اگر بتوانیم جریان خرید مــردم را از خرید 
نقد به خرید کارت های بانکی سوق دهیم تا 
بتوانیم با رصد جریان بانکی خیالمان راحت 

شود که مردم دسترسی دارند.
وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: رصد اطلاعات 
بانکی اجرای آزمایشــی نان سنتی در زنجان نشان داد 
که یک دهم درصد از تراکنش هایی که در نانوایی های 
این استان انجام می شود، بالای ۴۵ و نزدیک ۵۰ درصد 
ارزش ریالی کل خریدهای نان استان را شامل می شود. 
ارقام بســیار بزرگی که حاکی از این است که کسی نان 
خرید و فروش نمی کند بلکــه کل آرد واحد صنفی را 
به خارج از صنف و کشــور منتقل می کنــد. این اقلیت 
کم تر از یک درصدی اگر رصدپذیر باشد و امکان اعمال 
سیاست بر آن ها وجود داشته باشد نیازی نیست برای 
اکثریت مردم که رفتار عادی خود را دارند چارچوب و 
خط قرمزی تعیین شود و فشــاری بر آن ها وارد شود. 

ممکن اســت یک اقلیتی، اکثریت را دچار احســاس 
کمبود کند. ما تازه بعد از چندین ماه موفق شــدیم در 

مورد استان های دیگر این این کار را شروع کنیم.
وی بیان کرد: اگر این اتفاق ســال ها پیــش می افتاد 
دولت می توانســت ماه ها قبل سیاست های اصلاحی 
خود را شــروع کند اما ما میراث دار دولتی هستیم که 
افتخار می کرد قرار نیســت به اطلاعــات اقتصادی و 
مالی سرک بکشد و با این گفتمان ســازی فریبکارانه 
مانع از این میشــد که زیرســاخت های حکمرانی در 
کشور شــکل بگیرد و به دولت و مجلس امکان نمی داد 
بتوانند هوشــمندانه یارانه بدهند، مالیات بســتانند و 
حمایت کنند.خاندوزی در پایان گفت: در بحث اخلال 
در نظــام ارزی، رویکرد اقتصادی دولت این اســت که 
بتوانیم ســوار بر اطلاعــات اقتصادی شــویم. تعداد 
انگشت شــماری، معامله گران بازار ارز هســتند که از 
طریق ۳-۴ کانال اطلاع رسانی خودشان نقش بیرونی 
را در بازار ارز ایفا می کنند بدون این که وزنی در تجارت 

و تامین ارزی کشور داشته باشند.

نرخ تورم در کشورهای آمریکای لاتین دو رقمی شده 
اســت و مردم نگرانند کابوس تورم ده هــای ۱۹۸۰ و 

۱۹۹۰ دوباره تکرار شود.
به نقل از فیــر پلنت، تورم در ده هــای ۱۹۸۰ و ۱۹۹۰ 

کابوسی برای برزیلی ها بود. در آخرین دهه قرن بیستم 
این کابوس با اجرای یک ســری طرح های اقتصادی و 
راه اندازی پول ملی جدید تمام شــد و تورم دو رقمی به 

فراموشی سپرده شد.

اما دوباره شــاهد نزدیک شــدن کابوس تورم در برزیل 
هســتیم. نه تنها رقم کنونی تورم در این کشور در حال 
نزدیک شدن به ارقام دو دهه ۱۹۸۰ و ۱۹۹۰ است بلکه 
قیمت مواد غذایی، مســکن و ســوخت افزایش بسیار 

بیشتری نسبت به سایر کالاها داشته است. در حالی که 
نرخ تورم رسمی ۱۲ ماهه در برزیل ۱۱ درصد اعلام شده 
است قیمت سوخت در این کشور دو برابر شده و قیمت 

برخی مواد غذایی حتی بیشتر از دو برابر شده است.

وزیر

تورم

خریدار  طــرح توزیع عادلانــه یارانه ها با 
واقعی شــدن قیمت ۴ قلم کالای اساسی و 
امکان برداشــت یارانه واریزی اجرایی شده 

است.
با امکان برداشــت یارانه واریز شده بابت ماه 
اول، طرح توزیع عادلانــه یارانه ها اجرایی 
شــده و کالاهای مرغ، تخم مــرغ، روغن و 
لبنیات مشــمول تغییر قیمت شــدند که 
طبق اعلام وزیــر جهاد کشــاورزی مبالغ 
واریزی به حساب مردم این تغییرات قیمت 
را پوشــش خواهد داد و حتــی برای برخی 
دهک ها هم بیش از تغییر نرخ ها واریز شده 
است.مسئولان وزارت جهاد و اتحادیه های 
تولیدی می گویند که کمبــودی در عرضه 
هیچ یک از اقلام وجود ندارد و تنها افزایش 
تقاضا ناشــی از تغییر قیمت، منجر به ایجاد 
صف های طولانی خرید شــده که به منظور 
تامین مــرغ و روغن، کشــتارگاه و کارخانه 
های تولیدی بدون تعطیلی مشغول فعالیت 
هستند.امراللهی مدیرکل بازرسی و نظارت 
بر کالاهای اساسی وزارت جهاد گفت: تنها 
برای تخم مرغ، روغن، مرغ و لبنیات افزایش 
قیمت داریــم. در صورتی که مردم شــاهد 
گران فروشــی های بی دلیل در سایر کالاها 
بودند، به ســامانه ۱۲۴ گزارشــات خود را 

ارسال کنند.

 توزیع روزانه 3 هزار تن تخم مرغ 
در کشور

حمیدرضا کاشــانی رئیس هیئــت مدیره 
اتحادیه مرغــداران میهن گفــت: قیمت 
هر شــانه تخم مرغ از ۴۳ هزار تومان به ۷۶ 
هزار تومان رســیده که با ایــن وجود یارانه 

پرداختی جوابگوی این تغییر قیمت است.
به گفته او، با توجه بــه ازدیاد عرضه در برابر 

تقاضا مشــکلی نداریم و تنها رفتار هیجانی 
روزهای اخیر منجر به کمبود عرضه شــده 
است.کاشــانی می گوید: روزانه ۳ هزار تن 
تخم مرغ در بازار عرضه می شــود که ازدیاد 
عرضه در برابر تقاضا موجب شــده تا قیمت 

به نرخ مصوب اعلامی نرسد.
بنابــر اعــلام اتحادیــه مرغــداران میهن 
قیمت کنونی تخم مرغ نســبت بــه قبل از 
توزیع عادلانــه یارانه ۸۰ درصــد افزایش 
داشته است، اما اطلاع دقیقی از میزان رقم 

تخصیصی یارانه به تخم مرغ نداریم.

صف خرید مرغ با اصلاح قیمت رفع 
می شود

مهدی یوســف خانی رئیس اتحادیه پرنده 

و ماهی گفت: در راســتای توزیــع عادلانه 
یارانــه ها، قیمت هــر کیلو مــرغ ۵۹ هزار 
و ۸۰۰ تومان اعلام شده اســت.به گفته او، 
دولت پس از ماه ها بررســی اقدام به توزیع 
عادلانه یارانه کرد که بی شک یارانه واریزی 

جوابگوی افزایش قیمت اقلام است.
یوســف خانی می گوید: صف های طولانی 
خرید مرغ تا ظهر دیروز ناشــی از کشــتار 
کم و تردید مرغــداران به بارگیری به جهت 
افزایش قیمت بود که با اعلام قیمت مصوب 
مشکل مرتفع می شود.رئیس اتحادیه پرنده 
و ماهی گفت: بــا توجه به فراوانــی تولید، 
مشکلی در عرضه مرغ نداریم و تنها تقاضای 
کاذب سبب ســودجویی افراد در کشتارگاه 
و واحدهــای صنفی مــی شــود.اتحادیه 

فروشــندگان پرنده و ماهــی، تاخیر اطلاع 
رسانی اعلام قیمت از استانداری و همچنین 
تاخیر توزیع مرغ در عمده فروشــی ها را در 
کنار هجوم مردم برای خرید از علل تشکیل 

صف های طولانی خرید مرغ اعلام کرد.

مشکلی در عرضه محصولات
 لبنی نداریم

 سیدمحمد رضا بنی طبا سخنگوی انجمن 
صنایع لبنــی گفت: یارانــه واریزی کمک 
معیشتی برای بحث اصلاح نظام یارانه است 
و بخش دیگر آن باید از جیب مردم  پرداخت 
شــود.به گفته او، محصولات لبنی به سبب 
فســاد پذیری همچون برنــج و روغن قابل 
احتکار نیســت و هم اکنون تمامی برندها 

کالا در فروشــگاه موجود است.بنی طبا می 
گوید: با توجه به افزایش عرضه مشــکلی در 
توزیــع نداریم.بنابر اعــلام انجمن صنایع 
لبنی، گرچه اصلاح نظام یارانــه و افزایش 
قیمت در کوتاه مدت بر خانوارها فشار وارد 
می کند، اما در میان مدت و بلندمدت منجر 
به تعدیل قیمت می شــود، چرا که کاهش 
دخالت دولت و رقابت شرکت های لبنی به 

نفع مصرف کننده تمام می شود.

قاچاق روغن با اصلاح قیمت منتفی 
است

آقای امیرهوشــنگ بیرشــک دبیر انجمن 
صنایع روغن نباتی گفــت: ۴۰ تا ۴۵ درصد 
روغن تولیــدی در بخش صنــف و صنعت 
و مابقی توســط خانوار مصرف می شود که 
در محاســبات دولت مابه التفاوت افزایش 
قیمت اقــلام در یارانه واریزی لحاظ شــده 
اســت.او افزایش ۲ برابــری قیمت جهانی 
روغن نسبت به پارسال و اصلاح نظام یارانه 
را از علل تعیین کننده قیمت روغن در بازار 
اعلام کرد. بیرشک می گوید: افزایش عرضه 
روغن نباتی، واقعی شدن قیمت و تقاضا در 
بازار به رفع مشکل کمبود روغن در فروشگاه 
ها کمک  می کند.دبیر انجمن صنفی روغن 
نباتی گفت: با واقعی شدن قیمت ها موضوع 
قاچاق و تقاضــای کاذب در بازار مرتفع می 
شــود، ضمن آنکه بــا آغاز اصــلاح قیمت 
صنعت با تمام توان خود بــرای رفع کمبود 
عرضه روغــن در بــازار کار می کند.طبق 
تصمیــم جدید دولت بــرای توزیع عادلانه 
ارز ترجیحــی و تخصیص یارانــه کالا های 
اساســی به مصرف کننده قیمت چهار قلم 
از کالا های اساسی تغییر کرد و دیروز اعلام 

شد.

وزیر اقتصاد: دولت و شخص رئیس جمهور بر پیاده سازی اقتصاد مردمی اصرار دارند

بازگشت کابوس تورم در آمریکای لاتین

مقام مسئول در وزارت اقتصاد :

مردم با یارانه جدید در مصرف کالاهای اساسی، مبلغی را اضافه می آورند
خریــدار  مدیــرکل آینــده پژوهــی، 
مدل ســازی و مدیریت اطلاعات اقتصادی 
وزارت اقتصاد اظهار داشــت: خانوارها برای 
مصرف کالاهایی که ارز ترجیحی آن حذف 
شده با یارانه نقدی جدید مبلغی را هم اضافه 
می آورند اما هدف دولــت حمایت از خانوار 
بوده چراکه این اقدام تورم غیر مســتقیمی 
هم خواهد داشــت و هدف این اســت که 
اطمینان پیدا کنیم که خانوار ســطح رفاه 

قبل از تغییر قیمت ها را از دست ندهند.
ابراهیم صیامــی درباره جزییــات اجرای 
کالا برگ اظهار داشــت: روش اجرای کالا 
برگ براساس همان کارت های بانکی افراد 
مشمول اســت و به دنبال آن هستیم که با 
اجرای ایــن روش بتوانیــم  اطمینان پیدا 
کنیم که خانوار به طور قطــع به آن کالای 
اساسی مورد نظر که ارز ترجیحی آن حذف 

شده اند، دست پیدا کنند.
وی ادامــه داد: ایــن روش در بانک مرکزی 
در حال پیاده سازی اســت و مدل مفهومی 
و فنی آن نیــاز به زمان دارد تا تســت های 
پایلوت و اولیه را انجام دهــد و پس از آن به 
طور عملیاتی در کل کشور به اجرا می رسد. 

دو مــاه دیگر اگر روش کالابــرگ عملیاتی 
شود می توان را در اختیار مردم گذاشت.

مدیرکل مدل ســازی و مدیریت اطلاعات 
اقتصــادی وزارت اقتصاد افــزود: کالابرگ 
همان کارت بانکی افراد اســت و قرار نیست 
که کارت جدیدی برای افراد مشمول صادر 
شــود و همچنین قرار نیســت کــه خانوار 
حساب بانکی جدیدی را اعلام و ارایه کنند، 
بر روی همــان کارت بانکــی عملیات های 

جدید یارانه ای قابل انجام است.  
صیامی در پاســخ به این ســوال که آیا کالا 
برگ شــامل همه مردم می شــود؟، گفت: 
کالابرگ در حوزه نــان و دارو به تمام مردم 
تعلق می گیرد و ســایر کالاهای اساسی که 
ارز ترجیحی آن حذف شــامل ۹ دهکی که 
یارانه نقدی ۴۰۰ هــزار تومانی و ۳۰۰ هزار 

تومانی دریافت کرده اند، خواهد شد.
وی در پاسخ به این ســوال که خانوار زیادی 
مشــمول دریافــت یارانــه نقــدی جدید 
نشده اند و مبلغ ۴۰۰ و ۳۰۰ هزار تومانی به 
دلایلی مانند ســفر خارجی یک بار در چند 
سال گذشــته سرپرســت خارجی هر چند 
به یک کشور همســایه یا مالکان خودرویی 

مانند دنا و ... برای آنها واریز نشــده که مردم 
نســبت به این اعتراض دارند، اظهار داشت: 
ســازمان هدفمندی یارانه هــا و وزارت کار 
ســامانه ای را بــرای ثبت اعتــراض و ثبت 
درخواســت یارانه نقدی بــرای  افرادی که 
شامل آن نشــده اند، راه اندازی کرده  است 
و به طور مستمر در حال چک و بررسی ثبت 

درخواست ها هستند.
مدیرکل مدل ســازی و مدیریت اطلاعات 
اقتصــادی وزارت اقتصاد تاکیــد کرد: این 
شــاخص های تعییــن خانــوار مشــمول 
یارانــه جدید در حــال بازنگــری و اصلاح 

هســتند. تعیین این شــاخص ها در سال 
۹۸ با مصوبه ای از ســوی هیــات دولت در 
دوران تغییر یارانه بنزین انجام شده اما این 
شــاخص ها قابل بازبینی هستند و می توان 
در هیــات دولت در این بــاره مصوبه جدید 
صاد کرد تا برخی از این شــاخص ها تغییر 
کند چراکه این شاخص ها قانون نیستند که 

تغییر آن فرایند پیچیده ای داشته باشد.
و  اطلاعــات  داد:  ادامــه  صیامــی 
درخواســت های ثبت نام دوباره برای یارانه 
جدید جمــع آوری می شــود و براســاس  
اقدام کارشناسی شده از ســوی وزارت کار 
پیشــنهادی به هیات وزیران ارایه می شود 
که مصوبه تغییر شــاخص های مشــمول 
دریافت یارانــه نقدی صادر شــود و امکان 
اصلاح پرداخت یارانه نقــدی و بازنگری در 
مشــمولان وجود دارد. اصلاح شاخص های 
مشــمولان یارانه نقدی جدید کار سخت و 
پیچیده ای نخواهد بود و اینطور که نیســت 
که افــرادی که امــروز مســتحق دریافت 
این یارانه هســتند به دلیل انجام یک سفر 
خارجی در ســال های گذشــته محروم از 
یارانه ها شــوند.وی در پاســخ به این سوال 

که آیــا یارانــه ۴۰۰ هزار تومانــی افزایش 
قیمت های ناشــی از حذف ارز ترجیحی را  
پوشــش می دهد؟ گفت: بلــه، یارانه ای که 
برای دهک ها در نظر گرفته شــده افزایش 
قیمت های ناشــی از حذف ارز ترجیحی را 
پوشش می دهد و برآرودهای به دست آمده 
و اطلاعاتی کــه از مصرف خانوار در ســال 
۹۹ براســاس دهک های شهری و روستایی 
داریم،  نشــان می دهد با ایــن ارقام ۴۰۰ و 
۳۰۰ هزار تومانی یارانه جدید، خانوار برای 
مصرف کالاهای مورد نظــر )کالاهایی که 
ارز ۴۲۰۰ تومانی آنها حذف شده( پول هم 

اضافه می آورد.
مدیرکل مدل ســازی و مدیریت اطلاعات 
اقتصــادی وزارت اقتصــاد تاکیــد کــرد: 
خانوارها بــرای مصرف کالاهایــی که ارز 
ترجیحی آن حذف شــده بــا یارانه نقدی 
جدیــد مبلغی را هــم اضافــه می آورند اما 
هدف دولت حمایت از خانــوار بوده چراکه 
این اقدام تورم غیر مســتقیمی هم خواهد 
داشت و هدف این اســت که این طمینان را 
پیدا کنیم که خانوار سطح رفاه قبل از تغییر 

قیمت ها را از دست ندهند. 
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وسازی؛ تداوم نارضایتی مردم و مسئولان خودر
صنعت خــودرو به علــل مختلف هم اکنــون به یکــی از عوامل اصلی 
نارضایتی مردم از شــرایط اقتصادی تبدیل شــده و واردات با حداقل 
محدودیت ها و کاهش تعرفه ها، فعلا راه چاره ساماندهی بازار و کاهش 

قیمت ها است.
روز دوشــنبه  گذشــته رهبر معظم انقلاب در دیدار جمعی از کارگران 
در بیاناتی کوتاه بار دیگر از صنعت خودروســازی انتقاد کردند و گفتند 

»وضع آنها تعریفی ندارد«.
معظم له از قاچــاق و واردات بی رویــه کالاهایی که تولیــد داخلی و با 
کیفیت دارند، به عنوان خنجری بر قلب تولید کشور یاد کردند و گفتند: 
بر اساس آمارهای کارشناســان، هر یک میلیارد دلار واردات از اجناس 
دارای تولید داخلی مانند کفش، پوشــاک و لــوازم خانگی، به تعطیلی 
۱۰۰ هزار فرصت شغلی در کشور منجر می شــود. ایشان در این زمینه 
افزودند: »البته خودروسازها از این حرف سوء استفاده نکنند زیرا وضع 

آنها تعریفی ندارد«.
هر چند این انتقادات برای دومین بار در ماه های گذشــته از سوی رهبر 
معظم انقلاب عنوان شد، اما خودروسازان همواره اعلام کرده اند با تکیه 
بر توان مهندســان، مجموعه های دانش بنیان و جامعه کارگری خود از 
همه مشکلات بیرون خواهد رفت و در مســیر ارتقای کیفیت و افزایش 
تولید گام بر می دارند.این در حالی اســت که در ماه های گذشته و حتی 
پس از این انتقادات، گرانی و بی کیفیتی، همچنان دو مشــخصه اصلی 

تولیدات خودروسازان داخلی است.
در همین راستا دیده شده مدیران ارشــد ایران خودرو در هفته گذشته 
اقدام به امضای میثاق نامه عدم تولیــد خودروی ناقص کرده اند! اتفاقی 

که بی تردید در جهان خودروسازی بی نظیر است.
یا مدیرعامل ســایپا در دیدار هفته پیش خود با خبرنگاران، اعلام کرده 
که به منظور ارتقای کیفی تولیدات این گروه در ســه ماه گذشته ۲۴۰ 
پروژه تعریف شده که اجرای آنها نیازمند یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان 
نقدینگی اســت.در این زمینه، »فربد زاده« یکی از کارشناسان صنعت 
خــودرو و منتقد این صنعت بــه ایرنا گفت: از آذرماه پارســال تاکنون 
قیمت خودرو به طــور متوســط ۴۰ درصد افزایش داشــته و کیفیت 

نازل تری را در تولیدات شاهدیم.
زاوه تاکید کرد: با وجود مواردی همچون نوشتن میثاق نامه عدم تولید 
خودروی ناقص، جابه جایی خودروها در پارکینگ ها و بالا نشــان دادن 
آمار تولید )در حالی که آمارهای رسمی ســامانه کدال همواره گویای 
آمار پایین تری اســت( و غیره، نمی تــوان به اصلاح رونــد موجود در 

خودروسازی ها امیدوار بود.
شــکی نیســت خودروســازی به عنوان یکی از مهمتریــن صنایع و 
لوکوموتیو صنعتی کشــور می تواند نقش بی بدیلی در توسعه صنعتی 
و بهبود رشد اقتصادی کشور داشته باشد. با این حال، حمایت ها از این 
صنعت به ویژه در یک دهه گذشــته و به ویژه ممنوعیت واردات خودرو، 
فضای گلخانه ای و انحصاری برایشان فراهم کرده که تولیدات خود را با 
هر کیفیتی به دست مصرف کنندگان می رسانند و از انتقادات نیز ابایی 

ندارند.
وقت آن رســیده تا مدیران این صنعت، با اصلاح شــیوه ها و فرآیندها، 
بهبود کیفــی را در تولیدات خود رقم بزنند و به قــول معروف »طرح نو 

در اندازند«.

معاون وزیر صمت:

و کاهش می یابد قیمت خـودر
معاون وزیر صمت گفت: پیش بینی ما این اســت که با شروع واردات و 
ادامه آن، قیمت ها آرام آرام به آن حد عقلانی که مشــتری انتظار دارد، 

نزدیک تر شود.
 

منوچهــر منطقی دربــاره مصوبه آزادســازی واردات خــودرو گفت: 
از اواخر ســال ۹۷ ســران قوا یک مصوبه ای ابلاغ کردنــد که به علت 
محدودیت های ارزی، واردات خودرو را به مدت ۳ ســال ممنوع کردند 
و این مدت ۳ ســال تا آخر اردیبهشت ماه تمام می شــود از طرفی هم 
محدودیت ارزی دیگر وجود ندارد، چون ما رشــد صادرات داشتیم و تا 
ســال قبل تا ۴۰ درصد افزایش صادرات داشــتیم بنابراین محدودیت 

ارزی هم از بین رفته است.
معاون صنایع حمل و نقــل وزیر صمت افزود: بحــث دوم بحث درون 
خواست سران قواست برای اینکه کیفیت و قیمت به یک حالت متعادل 
برســد زمان آن بود که بحث واردات خودرو برای تنظیــم گری بازار و 
ارتقای کیفیت مطرح شود؛ بر اســاس همین اصل، وزارت صمت آئین 
نامه را تنظیم کرد و به دولت ارائه شد حال می توانیم بگوییم کلیات آن 

مصوب شده است.
منطقی در ادامه بیان کــرد: دو دهک اول را در نظــر بگیریم خودروها 
قیمت بالایی داشــتند، اما در مصوبه جدید که تنظیم شده علاوه بر دو 
دهک بالا، دهک پایین هم در نظر گرفته با مشوق های خاص که بتواند 
دهک های پایین را هم پوشش دهد به طور مثال تعرفه پایین تری برای 

دهک پایین گذاشتند.
وی افزود: بحث دیگر نیم نگاهی به صنعت خودرو بود، صنعت خودرو ۳ 
وظیفه اصلی دارد، یکی خدمات پس از فروش که در این طرح به صورت 
ویژه به آن نگاه شده اســت، نکته بعدی این بود که ما واردات خودرو را 
صرفاً برای واردات انجام می دادیم، اما یکــی از بحث هایی که خیلی از 
کشورها هم از آن استفاده می کنند این است که در کنار واردات، انتقال 
دانش و فناوری هم اجرا شود و مبحث بعدی ورود به بخش خودروهای 
جدید و به روز و به خصوص خودروهای برقی که در دنیا استقبال خوبی 

از آن شده است.
معاون صنایع حمل و نقل وزیر صمت اضافــه کرد: برای واردات خودرو 
نمی توانیم به طور کامل از منابع بانک مرکزی اســتفاده کنیم بنابراین 
پیشنهاد شد که سرمایه گذاران می توانند در زنجیره ارزش خودرو چه 
در قطعات و چه در زیر مجموعه ها سهیم باشند و همچنین مشوق های 
صادراتی نیز تعریف شد برای کســانی که طیفی از محصولات را صادر 
می کننــد در ازای صــادرات با مجوز بانــک مرکزی بتواننــد واردات 
داشــته باشــند.منطقی درباره میزان واردات و تأثیر کیفیتی و قیمتی 
روی تولیدات داخلی افزود: به عنوان مثال نیاز بازار ۲ میلیون دســتگاه 
خودرو اســت منتها خودروســازها یک و نیم میلیون تولید می کنند و 
برای اینکه بازار به تعادل برسد باید جمع تولید داخلی و جمع صادرات 
بتوانند نیازهای جامعه را برطرف کنند؛ عدد کاملًا بســتگی به این دارد 
که ما چقدر شکاف داشــته باشــیم و طبعاً وقتی خودروسازان داخلی 
هم کیفیت و هم تیــراژ را بالا ببرنــد قطعاً می توانیــم بگوییم واردات 
محدودتری را خواهیم داشــت.وی در ادامه گفت: اگــر عرضه و تقاضا 
متعادل شــود قطعاً روی قیمت اثر خواهد داشــت و پیش بینی ما این 
است که با شروع واردات و ادامه آن، قیمت ها آرام آرام به آن حد عقلانی 

که مشتری انتظار دارد، نزدیک تر شود.

تولید

خریدار  وزیــر صنعت، معــدن و تجارت 
با اعلام اینکــه ظرفیت بازرســی های این 
وزارتخانــه از یکشــنبه گذشــته ۱۰ برابر 
افزایش یافت، گفت: هیــچ افزایش قیمتی 
بدون تأییــد ســازمان حمایــت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان و مصوبه ســتاد 
تنظیم بازار، قابل اجرا نیست و به طور حتم 

با آن برخورد می شود.
به گزارش وزارت صنعــت، معدن و تجارت، 
ســیدرضا فاطمی امین با بیان این که از نظر 
موجودی کالا کمبــودی نداریــم، افزود: 
مصرف روغن در کشــور روزانه حدود چهار 
هزار تن اســت؛ هر روز نیز نزدیک به چهار 
هزار تن روغــن تولید می شــود،  برای روز 
شــنبه هم با چنــد واحد صنعتــی تماس 
گرفتیم و درخواست کردیم که میزان تولید 

را تا پنج هزار تن افزایش دهند.
وی ادامه داد: همین امروز یک انبار احتکار 
در یکی از استان های شمالی کشف شده که 
در آن ۲ هزار تن روغن، معادل نصف مصرف 
روزانه کل کشــور بوده اســت.وزیر صنعت 
خاطرنشــان کرد: حدود ۸۵ درصد روغن 
مصرفی را از خارج از کشور تأمین می کنیم 
و واردکننده روغن هستیم که باید در سال 

آینده این موضوع را اصلاح کنیم.
فاطمی امیــن با یــادآوری این کــه همه 
کارخانه هــای تولیدی، روغن خــام دارند، 
تصریح کــرد: در چند روز گذشــته، وزارت 
جهــاد کشــاورزی ۸۰ هزار تــن روغن به 

شرکت های تولیدی اختصاص داده است.
وی اضافه کرد: شــرکتی به اســم بازرگانی 
دولتی ایــران داریم که تــا زمانی که روغن 
ارز چهار هزار و ۲۰۰ تومانی واردات داشت، 
این شــرکت به صورت انحصاری روغن وارد 
کرد و آن را تخصیص داد که این یک انحصار 
دولتی است و اتفاق خوبی نیست؛ بنابراین 
یکی از تغییراتی که بــا اجرای این طرح رخ 
می دهد، خروج دولت از کســب وکار مردم 

است.

تمام واحدهای تولیدی روغن، ذخیره 
روغن خام دارند

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: این 
شــرکت در اواخر فروردین ماه، ۱۲۰ هزار 
تن روغن و در چند روز گذشته ۸۰ هزار تن 
روغن تخصیص داده است؛ بنابراین اکنون 
تمامی واحدهای تولیــدی، ذخیره روغن 
خام دارند و بــه هیچ وجه در مــورد ذخایر 
روغن خام و روغن تصفیه و بسته بندی شده 

دچار مشکل نیستیم.
فاطمی امین یادآور شــد: قیمــت روغن، 
پیش از اصــلاح قیمت ها حــدود ۱۳ تا ۱۵ 
هزار تومان بود و با اصلاحی که در قیمت ها 
اتفاق افتــاد، این قیمت به ۶۲ تــا ۶۳ هزار 
تومان رسیده اســت؛ بنابراین طبیعی است 
که مردم سعی خواهند کرد خریدهای خود 
را با قیمت های قبلی انجــام دهند و تا چند 

روز با اختلال در عرضه روبه رو هستیم.
وی افــزود: کاری کــه بایــد در این مقطع 
انجام دهیم، این اســت که نظــام توزیع را 
ســرعت دهیم که این کار را از شب گذشته 
آغاز کرده ایم.وزیر صنعت، معدن و تجارت 
ادامه داد: قیمت های جدید به انجمن های 
تولیدکننده و شــرکت ها ابلاغ شد و حتی 
برخی شرکت ها از دیشب، تولید را با قیمت 

جدید آغاز کردند.
 فاطمی امین با بیان این که مــا ارتباط بین 
سه عامل؛ تولیدکننده، شرکت های پخش 
و فروشــگاه ها را تقویت کردیــم، توضیح 
داد: از غروب روز گذشــته با شــرکت های 
فروشگاه های زنجیره ای تماس گرفتیم که 
زودتر سفارش گذاری کنند تا قفسه ها خالی 
نشود، ضمن آن که بســیاری از شرک های 
تولید روغن، خود شــرکت پخش دارند که 
از آنها درخواســت کردیم به شــرکت های 
پخش دیگر نیــز روغن بدهند تــا این کار 

تسریع شود.
وی ادامه داد: چند روزی، اختلال و کمبود 
روغن را خواهیم داشت، اما با توجه به وجود 
مواد اولیه در واحدهــای تولیدی و تولیدی 
کــه در حال انجام اســت، ایــن اختلال به 

سرعت برطرف می شود.
وزیر صنعــت، معدن و تجــارت همچنین 
گفت: این درخواســت را از مــردم دارم که 
هرچنــد اختــلاف قیمت ها قابــل توجه 
هســتند، اما اگر صبر کنند بــدون ازدحام 

می توانند روغن را خریداری کنند.
فاطمی امین با یــادآوری این که یکی دیگر 
از اقلام چهارگانه مشمول اصلاح قیمت ها، 
مرغ اســت، اعلام کرد: مصرف روزانه مرغ 
تهران حدود هزار و ۲۰۰ تن است که امروز 
هزار و ۲۰۰ تــن مرغ گــرم و ۴۰۰ تن مرغ 

منجمد در تهران عرضه شده است.
وی ادامه داد: فردا نیز با اینکه به طور معمول 
در روزهای جمعــه، کشــتار و توزیع مرغ 
صورت نمی گیرد، اما بــا هماهنگی وزارت 
جهاد کشاورزی با مرغداران و کشتارگاه ها، 

مرغ گرم عرضه خواهد شد.
وزیر صنعت دربــاره چگونگــی برخورد با 
تخلفات در حوزه قیمــت و عرضه کالاها نیز 
توضیح داد: نظارت هــا در دو مرحله صورت 
می گیرد؛ یکی این کــه تولیدکنندگان باید 
قیمت درستی را ارایه دهند و دوم این که در 
نظام توزیع، افزایش قیمت معقول باشد به 

این معنی که گران فروشی نشود.
فاطمی امین تصریح کرد: در بحث مربوط به 
نظارت بر تولید کننده ها، ما باید با استفاده 
از سامانه جامع تجارت و یا طرح درج قیمت 
تولیدکننده که از ســال گذشــته آغاز شد، 

نظارت داشته باشیم.
وی ادامــه داد: پــس از مرحلــه تولیــد، 
دو مرحلــه اتفــاق می افتد کــه مربوط به 
شرکت های پخش و بنکداری ها و همچنین 
خرده فروشی هاست؛ شرکت های پخش را 
نیز ما کنترل می کنیم، زیرا صورت حســاب 
بیشــتر کالاهای مهم در ســامانه جامع از 
ســوی آن ها ثبت می شــود و از اعدادی که 
درج می کنند ما به صورت سیستمی کشف 
می کنیم که کجاهــا احتکار شــده و یا در 

قیمت ها تخلف صورت گرفته است.
وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت افزود: 
اطلاعات مربوط به کشــف انبــار احتکار ۲ 
هزار تنی روغــن و قاچاق هایی که در مورد 
روغن شد را سیســتمی به دست آوردیم که 
ســامانه جامعه تجارت در این رابطه خیلی 
کمک کننده بود؛ برای مثال، فروشــنده ای 
درگیــلان حجم زیادی از روغــن را فاکتور 
کرده بود که از سیستان وبلوچســتان ســر 
درآورده بود.فاطمی امین با بیان این که ۳۵ 
محصول از جمله روغــن از تولید تا ورودی 
فروشگاه در سامانه جامع تجارت به صورت 
برخط رصد می شــوند، گفت: در ســامانه 
جامع تجارت، انبارها، شــرکت های پخش، 
فروشگاه های زنجیره ای، تولیدکنندگان و 
بارنامه به یکدیگر متصل هســتند و تمامی 

داده ها شفاف است.
وی ادامه داد: بنابراین در گام نخســت، باید 
تولیدکننــدگان قیمت را به درســتی درج 
کنند و ما به صورت برخط مساله را پیگیری 
کرده و اگر قیمت ها بیش از حد مجاز باشــد 

با آن برخورد می کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشــان 

کرد: بخش دوم مربوط به بحث توزیع است 
که دو بخش می شــود؛ یــک بخش مربوط 
به شــرکت های پخش اســت کــه نظارت 
سیستمی آن بر عهده ما است و قسمت دیگر 
مربوط به فروشــگاه ها یا خرده فروشــی ها 
اســت که در اینجا نیز دولت باید نظارت را 
گســترده کند؛ مردم نیــز می توانند به ما 
کمک کنند و هم این که بایــد برخوردها و 

تنبیهات متناسبی اتفاق بیفتد.

ظرفیت بازرسی های وزارت صمت 
را ۱0 برابر کردیم

فاطمی امین تصریح کرد: از روز یکشــنبه 
گذشــته، ظرفیــت بازرســی را در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، جدای از ســازمان 
جهاد کشــاورزی و ســازمان تعزیرات، ۱۰ 
برابر کردیم.وی با اعلام این که روزانه ۷۰۰ 
نفر بازرس در سراســر کشــور داشتیم که 
اکنون به بالای هفت هزار نفر رسیده است، 
گفت: به عنوان مثال در روز یکشــنبه )در 
یک روز( ۸۶ هزار بازرســی و در روز گذشته 
نیز ۶۳ هزار بازرسی انجام شده است و تنها 
در روز یکشــنبه، نزدیک به ۹ هزار پرونده 
تشــکیل شــد که معادل یک ماه اســت؛ 
یعنی در یک روز، معادل یک ماه بازرســی و 

تشکیل پرونده صورت گرفته است.
فاطمی امیــن ادامــه داد: افزایــش حوزه 
نظارتی، کاری است که ما باید انجام دهیم و 
کار دیگر مربوط به مردم است که باید موارد 
تخلف را از طریق تلفــن ۱۲۴ به ما گزارش 
دهند که همین امروز ۲۰ هــزار تماس در 
سراســر کشــور داشــتیم که ۵۸ درصد از 
این گزارش ها ی تخلفــات مربوط به بحث 

گران فروشی بوده است.
وزیر صنعت، معــدن و تجــارت بیان کرد: 
سازمان تعزیرات حکومتی که زیر مجموعه 
وزارت دادگســتری اســت در ایــن هفته 
اختیارات بســیار خوبی گرفته است،  هفته 
گذشته اگر کسی قیمت را درج نمی کرد ۸۴ 
هزار تومان جریمه می شــد که به هیچ وجه 
بازدارندگی نداشــت، اما اکنون این جریمه 
۱۰ میلیون تومان شــده اســت.وی افزود: 
همچنیــن ســازمان تعزیرات براســاس 
اختیارات خــود می تواند اگــر در جایی با 
گران فروشی مواجه شود آن محل را پلمب 

کند.
 فاطمی امین تصریح کــرد: با تماس مردم، 
همکاران ما موارد تخلفی را بازرســی و پس 
از احراز تخلف، آن را به ســازمان تعزیرات، 
گزارش می دهند که این روند حداکثر دو تا 

سه روز طول می کشد.
وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت درباره 
واردات نهاده های دامی بــا ارز چهار هزار و 
۲۰۰ تومانی که در برخی مواقع ســر از بازار 
آزاد در می آورد یا منجر به قاچاق می شــد، 
گفت: برای مثال پیش از این اگر کســی که 
قصد داشت ذرت وارد کند، بعد از واردات از 
دولت دلار می گرفت و بابــت هر یک دلار، 
چهار هزار و ۲۰۰ تومان بــه دولت می داد و 
چون این تخصیــص ارز، یارانه ای بود دولت 
می گفت این نهاده دیگر نباید دست خودت 

باشد و باید در سامانه بازارگاه ثبت شود.
وی افــزود: در اینجــا دولت بــرای این که 
مطمئن شــود جو، ذرت و کنجاله سویایی 
وارداتــی دســت تولیدکننده می رســد، 
سیســتم پیچیده ای را طراحــی کرده بود 
و تولیدکننــدگان باید درخواســت خود را 
در سیســتم ثبت می کردند و سپس حمل 
صورت می گرفت و پــس از حمل، یک تن، 
دو تن کم و زیاد می شد و کلی دردسر ایجاد 
می شــد، در واقع دولت وســط کسب وکار 
مردم آمده بــود و اتفاقاتی افتــاده بود که 
می شد در آن یک ســری رانت ها و فسادها 
را مطــرح کرد.فاطمی امیــن تصریح کرد: 
ما ۸۰۰ کارخانه خــوراک دام داریم، وقتی 
ذرت و کنجالــه و ... در کارخانه خوراک دام 
فرآوری می شوند، بهره وری آن ها ۱۵ درصد 
بیشــتر می شــود، یعنی نیاز به واردات ۱۵ 
درصد کمتر می شد، اما روش تخصیص ارز 
ترجیحی باعث شــده بود که از کمتر از ۲۰ 
درصد ظرفیت این کارخانه ها استفاده شود؛ 
به همین علت مداخله کردیم و ســاختار را 
بر هم زدیم.وزیر صنعــت، معدن و تجارت 
افزود: گاهی می گوییم واحــد خوراک دام 
نداریم و باید سرمایه گذاری کنیم تا احداث 
شــود؛ اما در اینجا واحد خوراک دام داریم 
اما شــرایط به گونه ای پیش رفتــه که از آن 

استفاده نمی شود.
وی بیان کرد: در روش جدیــد، واردکننده 
از ســامانه نیمــا ارز ۲۴ هزارتومانی خرید 
می کند و دیگــر لازم نیســت دولت خود 
را درگیــر کند که این نهاده به چه کســی و 
به کجــا داده می شــود؛ زیرا تفــاوت چهار 
هزار و ۲۰۰ تا ۲۴ هزارتومــان که دولت به 
تولیدکننده مــی داد و گاهی در این زنجیره 
تا حــدی گم می شــد، دیگر مســتقیم به 
مصرف کننده نهایــی داده می شــود و در 
اینجاســت که بســیاری از ظرفیت های ما 
فعال خواهد شــد و امکان ایــن را خواهیم 
داشــت که حتــی قیمت هــا را در واردات 

پایین تر بیاوریم.
فاطمی امین تصریــح کرد: وقتی که کالایی 
دولتی خرید می شــود، به طور معمول باید 
به مزایده گذاشته شــود که هم هزینه ها را 
افزایــش می دهد و هم روال هــای حقوقی 
دارد؛ اما وقتی بخش خصوصی وارد می کند 
حتی می تواند به قیمــت پایین تر وارد می 
کند، بنابرایــن یکی از مهم تریــن آثار این 
طرح این اســت که دولت، خود را از فعالیت 

اقتصادی خارج کرده و نظارت می کند.
وزیر صنعــت، معدن و تجــارت افزود: نفع 
مردم در این اســت که دولت خود را درگیر 
کســب وکار مــردم نمی کند و در ســطح 
بالاتری قرار می گیرد و وقت و توان خود را بر 

نظارت و افزایش بهره وری می گذارد.
وی با یادآوری این که ما ۱۷ هزار مرغداری 
داریم که بخشــی از ظرفیــت آن ها بدون 
اســتفاده اســت، گفت: وقتی به ارز یارانه 
می دهیــم و نهاده هــای یارانــه ای وارد 
می کنیم به طبع نمی توانیم به اندازه کافی 
و ظرفیت موجــود وارد کنیم، ضمن آن که 
نمی توانیم بــه ذرت و جو یارانــه بدهیم و 

محصول آن در عراق اســتفاده شــود؛ اما 
وقتی واردات مــواد اولیه با قیمت آزاد انجام 
می شــود، مرغداری ها نه تنها نیاز کشــور 
را تأمیــن می کنند، بلکــه می توانند تولید 
خود را به کشــورهای اطراف صــادر کنن؛ 
یعنی بخشــی از ظرفیت تولید که پیش از 
این بدون اســتفاده مانده بود، وارد چرخه 
تولید می شود.وزیر صنعت، معدن و تجارت 
درباره این که تغییرات قیمت جهانی کالاها 
چقدر در این تصمیــم دولت تأثیر گذار بود، 
تصریح کرد: یکــی از مواردی کــه اجرای 
قانون مجلس را تسریع کرد، افزایش شدید 
قیمت های جهانی بود؛ برای مثال گندم سه 
ماه پیش، تنی ۲۸۰ دلار بــود و امروز ۴۰۰ 
دلار اســت یا یک تن دانه هــای روغنی در 
شــهریور ماه حدود هزار و۲۰۰ دلار بود که 

اکنون نزدیک ۲ هزار دلار است.
فاطمی امین تصریح کرد: افزایش شــدید 
قیمت های جهانی به شکلی بود که با ادامه 
روال قبلی یارانه ها با کمبود کالا در کشــور 

روبه رو می شدیم.
وی افزایش شــدید قاچاق در ۲ تا ســه ماه 
گذشــته را مورد توجه قرار داد و گفت: علت 
این امر ثابت نگه داشــتن قیمت ها را با ارز 
چهار هــزار و۲۰۰ تومانی بــود در حالی که 
قیمت های جهانی ۳۰ تا ۴۰ درصد افزایش 
پیدا کرده بودند و در کشــورهای اطراف ما، 
قیمت ها آزاد بود؛ بنابراین به سرعت کالاها 
از کشــور خارج می شــد که همین شرایط 
باعث شــد دولت اجرای این کار را سرعت 
ببخشــد.وزیر صنعت، معــدن و تجارت در 
پاسخ به این پرســش که این طرح چقدر به 
نفع دهک های کم برخــوردار خواهد بود تا 
قدرت خرید بیشتری داشته باشند، عنوان 
کرد: دهک های پایین )ســه دهک اول( که 
یارانه آنان برای هر نفر تــا ۴۰۰ هزار تومان 
افزایش پیدا کرده، به طور یقین به این مبلغ 
از مرغ، لبنیات، تخم مرغ و روغن اســتفاده 
نمی کردند، بنابراین منابعی دراختیارشان 
قرار می گیرد که بســیار بیشــتر از مخارج 

قبلی است.
فاطمی امین تأکید کــرد: بنابراین نه تنها 
فزایش قیمت ها برای آن ها جبران می شود، 
بلکه مبلغ بیشــتری نیز بــه آن ها پرداخت 
می شــود که به بهبود ســطح زندگی آن ها 
کمک می کند، بــرای دهک هــای میانی 
نیز این کار ســر به سر می شــود، اما برای 
دهک های بالا که مصرف بالاتری داشــتند 
و قیمت هــا و هزینــه بیشــتری بابت این 
اقلام پرداخت می کردنــد، مبالغ پرداختی 

پاسخگوی سطح رفاه آنان نخواهد بود.

هیچ افزایش قیمتی بدون تأیید 
سازمان حمایت و مصوبه ستاد تنظیم 

بازار، قابل اجرا نیست
وی درباره افزایش قیمت هــا در دیگر اقلام 
کالایی نیز بیــان کرد: افزایــش قیمت در 
این ۴ گروه اعلامی ممکن اســت در بعضی 
محصولات دیگــر نیز افزایــش ایجاد کند، 
اما هرگونه تغییــر قیمت باید بــا مصوبه و 
اجازه ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان و ستاد تنظیم بازار باشد.
فاطمی امیــن افزود: قیمت هــای لبنیات، 
شــیرخام، ماســت، پنیر، مرغ، تخم مرغ و 
روغن اعلام شده اســت؛ با تولیدکنندگان 
و تشــکل ها صحبت های زیادی شــده که 
چقدر افزایش قیمت داشته باشند، بنابراین 

این قیم ها تغییری نخواهد کرد.
وزیر صنعت، معدن و تجــارت ادامه داد: اما 
ممکن اســت در برخی صنایع و محصولات 
به علت این که مواد اولیه افزایش قیمت پیدا 
می کند، شاهد افزایش قیمت باشیم، اما هر 
واحد تولیدی که فکر می کند هزینه هایش 
بیشتر شده و سودش برای دامه تولید کافی 
نیســت، باید به ســازمان حمایت مراجعه 
کند تا صورت های مالــی، عوامل هزینه ای 
و افزایش قیمت مــواد اولیه مورد نیاز، مورد 
بررســی و ارزیابی قرار گیرد و اگر تشخیص 
داده شود این افزایش قیمت معقول است در 
ســتاد تنظیم بازار مصوب و اجرایی خواهد 

شد.

دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی ایران از مصرف 
بهینه روغن خانوار و صنف و صنعــت در با اصلاح نرخ 
ارز ترجیحی خبر داد و گفت: کمبودی در تولید روغن 

نداریم و با نرخ های جدید عرضه می شود.
 »امیر هوشنگ بیرشــک« درباره اصلاح سیاست نرخ 
ارز ترجیحی، افزود: سیاســت دولت بــرای حذف  ارز 
۴۲۰۰ تومانی برای واردات کالاهای اساســی و تزریق 
مســتقیم یارانه به مــردم تصمیم بــزرگ و جراحی 
اقتصادی است که ما به عنوان صنعت روغن نباتی از این 
تصمیم استقبال می کنیم و برای موفقیت این طور  در 
کنار دولت هســتیم.دبیر انجمن صنفی صنایع روغن 
نباتی ایران تصریح کرد: اجــرای این طرح به طور حتم 

تغییرات قیمتی را به دنبال دارد همان گونه 
که ستاد تنظیم بازار قیمت های جدید روغن 
نباتی را اعلام کرد قیمــت روغن نباتی ۸۱۰ 
گرمی پخت وپز )آفتابگردان( ۶۳ هزار تومان 
و روغن نباتی ۸۱۰ گرمی ســرخ کردنی ۶۲ 
هزار تومان توسط کارخانه های روغن نباتی 
سراسر کشور تولید و توزیع می شود.بیرشک 

گفت: به تبــع قیمت های اعلامی مابقــی اقلام روغن 
نباتی در بسته بندی های مختلف رشد قیمتی دارد.وی 
پیش بینی کرد: با توجه به افزایش قیمت روغن مقدار 
مصرف این محصول در صنف و صنعت و خانوار کاهش 
یابد.وی دغدغــه عمده تولیدکنندگان را ســرمایه در 

گردش و تامین روغن خام دانســت و گفت: 
در پی جلســاتی که با وزیر جهاد کشاورزی 
و بانــک کشــاورزی داشــته ایم قول های 
مســاعدی داده اند که این طــرح با موفقیت 
انجام شــود تا مردم کمترین دغدغه را برای 

تامین روغن داشته باشند.
اتاق اصناف ایــران نــرخ حداکثری فروش 
۹ قلم کالا اساســی بــرای مصرف کننده در سراســر 
کشــور را اعــلام کرد.بر اســاس این اطلاعیــه، نرخ 
حداکثری فروش ۹ قلم کالای  اساســی شامل قیمت 
مصرف کننده هر کیلوگرم شیر خام ۳.۲ درصد چربی 
درب دامداری ۱۲۰ هزار ریــال، قیمت مصرف کننده 

شــیر نایلونی ۹۰۰  گرمی کم چــرب ۱۵۰ هزار ریال و 
قیمت مصرف کننده شیر پاستوریزه بطری یک لیتری 
کم چرب ۱۸۰ هزار ریال اعلام شــد.همچنین قیمت 
مصرف کننده ماست دبه ای ۲.۵ کیلویی کم چرب ۴۹۸ 
هزار ریال، قیمت مصرف کننده پنیر UF نسبتاً چرب 
۴۰۰ گرمی ۳۷۰ هــزار ریال،  قیمــت مصرف کننده 
روغــن مایــع آفتاب گــردان ۸۱۰ گرمــی پخت وپز 
۶۳۰ هزار ریــال و قیمت مصرف کننــده روغن مایع 

۸۱۰گرمی سرخ کردنی۶۲۰ هزار ریال است.
قیمت مصرف کننده هر کیلوگــرم مرغ گرم ۵۹۸ هزار 
ریال و قیمت مصرف کننده هر کیلوگرم تخم مرغ ۳۹۸ 

هزار ریال خواهد بود.

وغن ر

وغن نداریم وغن نباتی: کمبودی در تولید ر دبیر انجمن صنفی صنایع ر
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بلومبرگ: 
دنیا بیش از هر زمان دیگر به نفت ایران نیاز دارد

 خبرگزاری بلومبرگ با اشــاره به فراز و نشیب مذاکرات هسته ای ایران 
نوشت: امیدهای بایدن برای احیای توافق هسته ای ایران رنگ می بازد 

این در حالی است که دنیا بیش از هر زمان دیگر به نفت نیاز دارد.
بلومبرگ طی گزارشــی نوشــت: دو ماه پس از پایــان مذاکرات وین، 
امیدها برای ازسرگیری مذاکرات رو به ناامیدی گذاشته و دنیا با توافق 

کم جانی مواجه است که هیچ کس نمی خواهد مرگ آن را اعلام کند.
جو بایدن رئیس جمهور آمریکا که زمانــی خوش بین بود می تواند این 
توافق بین المللی را احیا کند اما اکنون عــدم احیای این توافق حداقل 
تا قبل از انتخابات میان دوره ای کنگره در شــش ماه آینــده را یکی از 
گزینه های احتمالی می دانــد. بایدن از آن نگران اســت که جمهوری 
خواهان هرگونه توافق با ایران را به منزله تسلیم شدن وی در برابر ایران 

نزد افکار عمومی آمریکا به نمایش بگذارند.
از ســوی دیگر افزایش قیمت نفت به ۱۰۰ دلار اضطرار ایران برای رفع 
تحریم ها را از بین برده اســت. قیمت جهانی نفت از زمان آغاز مذاکرات 

طی یک سال گذشته تقریباً دو برابر شده است.
ایران همچنین صادرات نفت و فرآورده های نفتی را در سه ماهه نخست 
سال جاری میلادی بیش از ۳۰ درصد افزایش داده و به ۸۷۰ هزار بشکه 
در روز رسانده است. بیشتر این نفت به چین و ونزوئلا می رود که نگرانی 
از تحریم های ثانویه آمریکا ندارند.در شــرایطی کــه مذاکرات متوقف 
مانده اســت دیپلمات ها تمدید حالت برزخی کنونی را برای جلوگیری 

از به وخامت کشیدن اوضاع، ضروری می دانند.
طرف های اروپایی در شــرایط حاضر تمایلی بــرای اعلام مرگ برجام 
ندارند چراکه با این کار نفت بیشتری از بازار حذف خواهد شد و این در 
شرایطی است که قیمت های فزاینده انرژی روند احیای اقتصاد جهان 

را تهدید می کند و دنیا بیش از هر زمان دیگر به نفت نیاز دارد.
بر اســاس ادعای بلومبرگ پایان دادن به برجام و تشدید تحریم ها علیه 
ایران همچنین مسلماً با واکنش ایران مواجه می شود و با حملات موش 
و گربه ای به خطوط کشــتیرانی و تاسیســات تولید انرژی در منطقه 

خاورمیانه می شویم.
این گزارش افــزود: تاجران نفتی کــه پیش بینی کــرده بودند توافق 
هسته ای نفت ایران را به بازار جهانی برمی گرداند دیگر روی این مسئله 
حســاب نمی کنند. جی پی مورگان پیش بینی خــود از عرضه جهانی 
نفت در سال ۲۰۲۲ را ۴۰۰ هزار بشکه در روز و برای سال ۲۰۲۳ بالغ بر 

یک میلیون بشکه در روز کاهش داده است. 

یک تحلیلگر در این باره گفت: ما اکنون انتظــار داریم تولید و صادرات 
نفت ایران در آینده قابل پیش بینی در همین حدود فعلی باقی بماند.

بایدن پیش از انتخابات وعده داده بود به توافق هســته ای بازمی گردد و 
ناکامی وی در تحقق این هدف به فهرســت اهداف محقق نشده دولت 

وی در داخل و خارج، یک مورد را می افزاید.
یک مقام آمریکایی گفت هنوز زود است بگوییم توافق هسته ای با ایران 

پایان یافته است اما کارها در مسیر درست پیش نمی رود.

به ارزش ۱۱0 میلیون یورو امضاء شد
وئلا   قرارداد بازسازی پالایشگاه ال پالیتو ونز

با یک شرکت ایرانی
 شرکت ملی مهندسی و ســاختمان نفت ایران به نیابت از شرکت مادر 
تخصصی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایــران، قرارداد تعمیرات 
اساسی و راه اندازی پالایشگاه ال پالیتو در ونزوئلا را با مبلغ ۱۱۰ میلیون 
یورو منعقد کرد.به گزارش شــرکت ملی مهندســی و ساختمان نفت 
ایران، این قرارداد پس از مذاکرات و بررســی های انجام شــده در نیمه 
اردیبهشــت ماه جاری با حضور وزیــر نفت، معاون وزیــر و مدیرعامل 
شــرکت ملی پالایش و پخش و مدیرعامل شــرکت ملی مهندســی و 

ساختمان نفت ایران در کشور ونزوئلا منعقد شد.
»فرهاد احمدی«، مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی گفت: این قرارداد با هدف تعمیرات اساســی ، راه اندازی و تکمیل 
ظرفیت عملیاتی یک واحد پالایشــگاهی ۱۴۰ هزار بشــکه در روز در 
ونزوئلا )که در حال حاضر با ۵۰ درصد ظرفیت خود در حال بهره برداری 
است( امضاء شده است. وی افزود: منابع مالی این پروژه توسط شرکت 
نیکو تامین خواهد شــد که قرارداد مالی آن نیز فی مابین شرکت نیکو 
و شرکت ونزوئلایی امضا شده اســت.احمدی ادامه داد: همچنین مقرر 
شده اســت تا خوراک نفت خام این پالایشــگاه هم با مشارکت شرکت 

ملی نفت ایران از طریق شرکت نیکو تامین شود.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ســاختمان نفت ایران در خصوص 
نحوه اجرای این قرارداد تصریح کرد: پس از امضاء این قرارداد، ما با یک 
تیم فنی جهت تهیه و تامین تجهیزات لازم اقدام خواهیم کرد و پس از 
خرید تجهیزات یک تیم عملیاتی جهت تعمیرات اساســی و راه اندازی 

واحد به ونزوئلا اعزام خواهند شد.

پیش بینی اوپک
 تقاضای جهانی نفت حدود ۴۶ درصد 

کاهش می یابد
ســازمان کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک( انتظــار دارد تقاضای 
جهانی برای نفت خام در سه ماهه دوم ســال ۲۰۲۲ حدود ۴۶ درصد 

کاهش یابد و به ۲.۸ میلیون بشکه در روز برسد
ســازمان کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک( انتظــار دارد تقاضای 
جهانی برای نفت خام در سه ماهه دوم ســال ۲۰۲۲ حدود ۴۶ درصد 
کاهش یابد و به ۲.۸ میلیون بشــکه در روز برســد، در حالی که در سه 

ماهه اول ۵.۲ میلیون بشکه بود.
در گزارش ماهانه این سازمان آمده اســت که تحولات ژئوپلیتیکی در 
اروپای شــرقی و محدودیت های جدید اعمال شده توسط چین پس از 
احیای مجدد همه گیری کرونا، به کاهش قابل توجه تقاضا در سه ماهه 

جاری سال کمک خواهد کرد.
همچنین اوپک پیش بینی خود را برای افزایش تقاضای جهانی نفت در 
سال ۲۰۲۲ به میزان ۳۰۰ هزار بشکه نسبت به برآوردهای ماه گذشته 
کاهش داد و به ۳.۴ میلیون بشــکه در روز به صورت سالانه کاهش داد. 
این افزایش ۱.۸ میلیون بشــکه در روز به کشــورهای OECD و ۱.۶ 

میلیون بشکه از کشورهای غیر OECD توزیع شده است.
بر اســاس داده های اوپک، رشــد تقاضای جهانی نفت در سال گذشته 
تقریباً بدون تغییر نســبت به برآوردهای مارس و ۵.۷ میلیون بشکه در 
روز بود. قیمت نفت خام در مــاه آوریل کاهش یافت، چون تمایل خرید 
کاهش و نگرانی ها در مورد انقباض بازارها کاهش یافت.  ارزش ســبد 
شــاخص »اوپک« در ماه آوریل به طور ماهانه حدود ۸ دلار یا ۷ درصد 

کاهش یافت.

و نیر

 بیست وششــمین نمایشــگاه نفــت، گاز، پالایش و 
پتروشــیمی با شــعار »نفت دانش بنیان، تولید ایرانی 
و صادرات جهانــی« در محل دائمی نمایشــگاه های 

بین المللی تهران آغاز به کار کرد.
 نمایشگاه نفت امســال که مطابق با دوره های پیش از 
شیوع بیماری کرونا اردیبهشــت ماه برگزار می شود، 
روز جمعــه، ۲۳ اردیبهشــت ماه با حضــور وزیر نفت 
و مدیــران ارشــد صنعت نفــت، رئیــس و جمعی از 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران گشایش یافت.
در ایــن نمایشــگاه، شــرکت ملــی نفــت و صنایع 
بالادستی در سالن ۸ و ۹، دانشــگاه ها و مراکز علمی، 
اســتارت آپ ها، شــتاب دهنده ها و پارک هــای علم 
و فنــاوری در ســالن ۱۰ و ۱۱، پتروشــیمی و صنایع 
مرتبط در ســالن A ۳۸، گاز و صنایــع مرتبط، لوله و 
پوشش لوله و شــیرآلات در سالن ۳۸، پالایش و پخش 
و صنایع مرتبط در سالن ۵، ماشین های دوار در سالن 
۲۷، اتحادیه صادرکننــدگان فرآورده های نفت، گاز و 
پتروشیمی ایران در ســالن ۷ و انجمن های تخصصی 
نفت و دیگر شرکت ها هر یک در ســالن های جداگانه 

قرار گرفته اند.
گفتنی اســت نمایشــگاه امســال با رونق 
دوباره صنعت نفت شاهد حضور ۴۴ شرکت 

خارجی از ۱۱ کشور جهان است.
بیست  و ششــمین نمایشــگاه بین المللی 
نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی هر روزه از 
ســاعت ۹ تا ۱۷ دایر اســت و بیست و ششم 

اردیبهشت ماه به کار خود پایان می دهد.
این نمایشــگاه که از ۲۳ تا ۲۶ اردیبهشــت ۱۴۰۱ در 
محل نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود، 
میزبان ۱۲۰۰ شــرکت داخلی و ۴۴ شرکت خارجی یا 

نمایندگی شرکت های خارجی خواهد بود.
شــرکت های حاضر در این دور از نمایشــگاه افزون بر 
شــرکت های ایرانی، ملیت هایی از ۱۱ کشــور جهان 
شامل ایتالیا، اســپانیا، امارات، کره جنوبی، سوئیس، 
آلمان، اوکرایــن، آفریقای جنوبــی و بلژیک خواهند 
بود؛ همچنین نمایندگان بلندپایه ای از شــرکت های 

خارجی از این نمایشگاه بازدید می کنند.
شرکت ها در قالب ۹۰۸ غرفه جانمایی شده اند و دلیل 
تفاوت بین شمار شرکت ها و تعداد غرفه ها حضور چند 

شرکت در بعضی از غرفه هاست.
از میــان ۹۰۸ غرفه یاد شــده، ۸۱۵ عنوان 
مربوط بــه شــرکت ها، ۲۳ عنــوان مربوط 
به دانشــگاه ها و مراکز علمی و پژوهشــی، 
۷۰ شــرکت  دانش بنیان، نوپــا و پارک های 
فناوری است.در این نمایشگاه ۸۲۸ غرفه در 
فضای سرپوشــیده و ۸۰ غرفه نیز در فضای 
باز جاگذاری شده  است.از مجموع ۴۴ شرکت خارجی 
حاضر در نمایشــگاه بیست و ششــم نفت، ۱۳ شرکت 
خارجی، ۱۲ شــرکت نمایندگی خارجی و ۱۹ شرکت 

داخلی ارزی – ریالی هستند.
بر این اســاس، کل متراژ زیر پوشش جانمایی شده ۳۷ 
هزار و ۹۶۰ متر مربع اســت؛ از این مساحت ۳۱ هزار و 
۹۴۴ متر مربع مختص غرفه های ریالی داخل ســالن، 
۸۵۶ مترمربع غرفه های ارزی داخل ســالن، ۶ هزار و 
۱۶ متر مربع فضای باز ریالی و ۱۷۴ مترمربع فضای باز 

ارزی نمایشگاه خواهد بود.
در آیین گشایش رسمی نمایشگاه سفیران ۲۲ کشور 
و نمایندگانی از شــرکت های خارجی حضور خواهند 
داشــت.محمد حامــل، دبیرکل مجمع کشــورهای 

صادرکننده گاز )جی ئی ســی اف( سخنران ویژه آیین 
گشایش رسمی بیست وششمین نمایشگاه بین المللی 

نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی خواهد بود.
نمایشگاه بیست وششم به شکل موضوعی دسته بندی 
شده اســت و شــرکت های مرتبط  با هر حوزه فعالیت 
به صورت تخصصی در ســالن های ویژه خود و متمرکز 
جانمایی شــده اند.در این  دور از نمایشگاه ۲۳ دانشگاه 
و مرکز پژوهشــی در کنار ۷۰ شرکت دانش بنیان، نوپا 
)استارت آپ( و پارک فناوری حضور دارند و تازه ترین 
یافته ها، محصولات و توانمندی های خود را برای حل 

مشکلات صنعت نفت عرضه می کنند.
در کنار ایــن موارد، ۲۷ نشســت تخصصــی با محور 
شرکت های دانش بنیان، سیاست گذاری انرژی، آینده 
بازار گاز، ابزارهای جدید تأمین مالی و دیگر مســائل 

تخصصی در صنعت نفت برگزار خواهد شد.
در این نشســت ها، نیازهای صنعت نفــت به تفکیک 
بخش های بالادست و پایین دست این صنعت در قالب 
هشت نشست تخصصی به شــرکت های دانش بنیان 
ارائه خواهد شــد تا برای رفع ایــن نیازها، ظرفیت این 

شرکت ها فعال شود.

نمایشگاه

خریدار   وزیر نفت گفت: تا پایان امســال 
۲۵ طرح عظیم با سرمایه گذاری ۳۰ میلیارد 
دلاری آغاز می شــود که در زمینه افزایش 
تولید، تامین امنیت انرژی، ایجاد اشــتغال 

و تکمیل زنجیره ارزش افزوده خواهد بود.
جواد اوجی در مراســم آغاز به کار بیست و 
ششمین نمایشــگاه بین المللی نفت، گاز، 
پالایش و پتروشــیمی با اشــاره بــه اینکه 
نمایشگاه صنعت نفت میثاق سالانه فعالان 
داخلی و خارجی است، افزود: این نمایشگاه 
یکــی از بزرگ ترین نمایشــگاه های نفت 

جهان است.
وی ادامه داد: ترســیم برنامــه صنعت نفت 
امکان برنامه ریــزی برای آینــده را ایجاد 

خواهد کرد. 
اوجی با اشــاره به اینکه شــعار نمایشــگاه 
امســال، »صنعت نفت دانش بنیان؛ تولید 
ایرانی، صادرات جهانی« است، گفت: در این 
راســتا اولویت ها و دیدگاه های صنعت نفت 

ترسیم شده است.
وزیر نفــت تاکید کــرد: اولین مــورد که 
جــزو برنامه های اصلی وزارت نفت اســت، 
دانش بنیان کــردن صنعت نفــت و توجه 
به ساخت داخل اســت که در همه دنیا نیز 
صنعت نفت جهان محل توسعه بسیاری از 

فناوری های جدید است. 

حضور ۱00 شرکت دانش بنیان 
در نمایشگاه نفت

وی ادامه داد: حضور بیش از ۱۰۰ شــرکت 
دانش بنیــان و پــارک فنــاوری در ایــن 

نمایشگاه نشان از جدیت وزارت نفت است.
اوجی با بیان اینکه انتخاب شــعار ســال به 
نام تولیــد دانش بنیان اشــتغال آفرین نیز 
مســئولیت وزارت نفت را بیشــتر کرده و 
این رویکرد شعاری نیســت، گفت: وزارت 
نفت برنامــه و احکام موردنیــاز برای تولید 
دانش بنیان و اشتغال زایی در صنعت نفت را 
با معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
تهیه کــرده که به زودی بــه تصویب هیات 
وزیــران می رســد و برنامه وســیعی برای 

افزایش تولید دانش بنیان کردن و اشــتغال 
در دستور کار است. 

وزیــر نفــت افــزود: در دولت ســیزدهم 
فراخوانــی برای شــرکت های دانش بنیان 
منتشر شد که ۳۰۰ شرکت در این فراخوان 
در زمینه های اولویت دار و اشــتغال آفرین 
مانند بهینه ســازی، احیــای چاه های کم 
بازده و توســعه زنجیره ارزش مشــارکت 

کردند. 
به گفته وی، تکمیل زیست بوم فناوری نفت 
به دنبال فعال کردن مراکز نوآوری در کنار 
دانشگاه ها و توســعه پارک های فناوری در 

دستور کار است. 
اوجــی ادامــه داد: همچنیــن حمایت از 
شــرکت های دانش بنیان برای ساخت بار 
اول با تمرکز بر کالاهای اساسی و پر مصرف 
صنعت نفت که وابستگی زیادی به واردات 

دارد نیز در حال انجام است.
وزیــر نفت تاکید کــرد: دومیــن اولویت و 
دیدگاه وزارت نفت توجه به سرمایه گذاری 
و توســعه در صنعت نفــت اســت، زیرا تا 

ســرمایه گذاری انجام نشــود، بخش های 
تولیــدی پویــا نخواهنــد شــد و فضای 

کسب وکار بهبود نمی یابد. 
وی گفت: عدم تحقــق منابع موردنیاز برای 
توسعه صنعت نفت در ســال های گذشته 
نه تنهــا باعث مخاطره در تولیــد نفت و گاز 
اســت، بلکه تهدیدی برای امنیت انرژی به 
شــمار می رود؛ بنابراین ســرمایه گذاری و 

توسعه در اولویت اصلی قرار دارد.

امضای 50 قرارداد به ارزش
 ۱۶.۷ میلیارد دلار

اوجی ادامه داد: اگر به موقع سرمایه گذاری 
انجام نشود با کســری تراز مصرف و تولید 

مواجه می شویم.
عضــو کابینــه دولــت ســیزدهم افزود: 
برنامه هایی در این زمینه تدوین شده است 
و در ۹ ماه دولت ســیزدهم با بهره گیری از 
تــوان هلدینگ ها، بانک ها و شــرکت های 
بزرگ بین المللی بالغ بر ۵۰ قرارداد با ارزش 
۱۶.۷ میلیارد دلار منعقد شــد که اولویت 

این قراردادها توســعه میادین مشــترک، 
جمــع آوری گازها همراه، توســعه زنجیره 

ارزش و. بوده است. 
وزیر نفت تاکید کرد: بر اساس سیاست های 
دولت سیزدهم، ۴۸ طرح کلان و نیمه کلان 
در صنعت نفت با سرمایه گذاری ۱۳ میلیارد 
دلاری را تا پایان ســال جــاری تکمیل و به 

بهره برداری می رسانیم. 
وی گفت: همچنین تا پایان ســال ۲۵ طرح 
عظیم با سرمایه گذاری ۳۰ میلیارد دلاری 
آغاز خواهد شد که در زمینه افزایش تولید، 
تامین امنیت انرژی، ایجاد اشتغال و تکمیل 

زنجیره ارزش هستند.

صنعت نفت در خط مقدم نبرد 
تحریم ها است

اوجی با بیــان اینکه صنعــت نفت در خط 
مقدم نبرد تحریم ها قــرار داردُ اضافه کرد: 
در بخش بالادســت توســعه میادین نفت 
و گاز و در پایین دســت خطــوط انتقــال، 
ساخت پتروشــیمی ها و پتروپالایشگاه ها با 

تنفس خوراک با هــدف مقابله با تحریم ها و 
دیپلماسی انرژی است.

وزیر نفت با اشاره به اینکه با وجود تحریم ها 
ظرفیت ســاخت داخل  در حال رشد است، 
گفت: این موضوع  نشــان دهنده شکســت 
تحریم اســت و تحریم نتوانســته  توسعه 

صنعت نفت را متوقف کند
وی بــا تاکید بر اینکــه ایران ابتــکار عمل 
را به دســت گرفته اســت، افزود: در دولت 
سیزدهم توانستیم صادرات خود را افزایش 
دهیــم و وزارت نفت بــه اذعان ســازمان 
برنامه وبودجــه، وزارت اقتصــاد و بانــک 
مرکزی در ایفای تعهــدات به ویژه در مورد 
صادرات نفت در بودجــه ۱۴۰۰ موفق بوده 

است. 
اوجی ادامه داد: حضور ۴۴ شرکت خارجی 
در این نمایشــگاه جلوه ای از دیپلماســی 
انرژی و تعامــلات خارجی اســت. با فعال 
کردن دیپلماسی انرژی برای جذب سرمایه 
اقدامات خوبی صورت گرفتــه و با توجه به 
نیاز صنعت نفت از تمامی ســرمایه گذاران 
کشــورهای دوســت و همسو اســتقبال 

می کنیم.
وزیر نفت بیان کرد: با توجه به بحران انرژی 
جهــان در و افزایش چشــمگیر تقاضا این 
سرمایه گذاری، ســرمایه گذاری سودآوری 

خواهد بود. 
وزیر نفت به بازگشــت ایران به دیپلماسی 
انرژی منطقه با احیای سوآپ گاز اشاره کرد 
و افزود: امکان همکاری موثر با کشورهایی 
مانند کشورهای امریکای لاتین که تا پیش 
از این موردتوجه نبــود در اختیار ایران قرار 

گرفته است.
به گفته وی، امکان در اختیــار قرار گرفتن 
پالایشــگاه های فرا ســرزمینی و بازارهای 
جدید برای نفــت و فراورده های نفتی ایران 

ایجاد شده است.   
اوجی تاکید کرد: هر زمــان صنعت نفت در 
ایران به حرکت دربیایــد چرخ همه صنایع 
به حرکت درمی آید و برای جوانان اشتغال و 

فرصت رشد ایجاد خواهد شد.

وشیمی  آغاز به کار بیست وششمین نمایشگاه نفت، گاز، پالایش و پتر

دبیرکل مجمع کشورهای صادرکننده گاز مطرح کرد

نیاز صنعت گاز جهان به سرمایه گذاری ۸ تریلیون دلاری
خریدار  دبیــرکل مجمع کشــورهای 
صادرکننــده گاز )جی ئی ســی اف( نیــاز 
صنعت گاز به سرمایه گذاری تا سال ۲۰۵۰ 
را حدود ۸ تریلیون دلار بیــان کرد و گفت: 
گاز طبیعی برای کشورهای در حال توسعه، 
سوختی برای حرکت به سوی توسعه پایدار 

است.
»محمد حامل«  در مراســم آغاز بیســت 
 و ششــمین نمایشــگاه بین المللــی نفت، 
گاز، پالایش و پتروشــیمی افــزود: زمانی 
که حدود ۲۰ ســال پیــش به عنوان رئیس 
بخــش مطالعات انــرژی اوپک )ســازمان 
کشــورهای صادرکننده نفت( فعالیت خود 
را آغاز کردم، نخســتین ســفر رسمی بنده 
در آن زمان به تهران بــود، نکته قابل توجه 
اینکه امــروز یعنی دو دهه بعد، نخســتین 
ســفر من پس از آغاز بکار به عنوان دبیرکل 
جی ئی سی اف نیز به شهر تهران است که به 

فال نیک می گیرم.
وی به برگزاری بیســت و ششــمین دوره 
نمایشــگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی اشاره کرد و افزود: این رویداد با 
بیش از ربع قرن سابقه، صنعت انرژی ایران 
را به عنوان یکی از بهتریــن و منعطف ترین 
صنعت ها در صحنــه بین المللــی معرفی 
کرده است، تاریخ انرژی جمهوری اسلامی 

ایران فراتر از این است.
دبیرکل مجمــع کشــورهای صادرکننده 
گاز با اشــاره به اینکه ایران یکی از نخستین 
کشــورهایی بود که حاکمیت خــود را بر 
منابع نفتی خود پس گرفــت، تصریح کرد: 
ایران عضو مؤســس اوپــک و دارای یکی از 
بزرگ ترین ذخایر گاز طبیعی اثبات شده در 
جهان است و جایگاه برجسته ای در دنیای 

انرژی دارد.
حامل ادامــه داد: ایران همچنین در ســال 
۲۰۰۱ یکی از کشــورهای مؤسس مجمع 
کشــورهای صادرکننده گاز بود و سومین 
نشست سران هم طی سال ۲۰۱۵ در تهران 
برگزار شــد که من با افتخار در آن شرکت 
کردم. در طول ســال های ۲۰۱۴ تا ۲۰۱۸، 
سید محمدحسین عادلی به عنوان دومین 
دبیرکل این مجمع اداره امــور دبیرخانه را 

به عهده داشت.
وی تصریح کرد: هم اکنون ایرانیان در همه 
سطوح دبیرخانه شاغل هستند و بیشترین 
تعــداد کارکنان در میان کشــورهای عضو 
در مقر مجمع کشــورهای صادرکننده گاز 
در دوحه قطر را به خــود اختصاص داده اند 
که نمــادی از مشــارکت مثبت ایــران در 

جی ئی سی اف است.
دبیرکل مجمع کشورهای صادرکننده گاز 

با بیان اینکه گاز طبیعی به عنوان ســوخت 
هیدروکربنــی دارای ســریع ترین رشــد 
فزاینده در جهان شــناخته شــده است که 
۲۶ درصد در دهه گذشــته افزایش داشته 
و آینده روشــن تری دارد، گفت: تازه ترین 
نســخه چشــم انداز جهانی گاز تهیه شده 
از ســوی جی ئی سی اف نشــانگر آن است 
که گاز تا ســال ۲۰۵۰ با سهم ۲۷ درصدی 
به ســوخت شــماره یک در ترکیب انرژی 
اولیه جهانی تبدیل خواهد شــد و همراه با 
انرژی های تجدید پذیر، بســتر تولید برق را 

تشکیل خواهد داد.
حامل ادامه داد: با توجه به اینکه اعلام شده 
است جمعیت جهانی ۱.۹ میلیارد نفر رشد 
خواهد داشــت و افزایش بیش از دو برابری 

تولید ناخالص داخلی جهانی تا رســیدن به 
۱۸۰ تریلیون دلار آمریکا تا ســال ۲۰۵۰، 
تقاضای جهانی برای انــرژی باوجود بهبود 
بهره وری انرژی همچنــان افزایش خواهد 

یافت.
وی بــا تأکید بــر اینکــه گاز طبیعی برای 
کشورهای درحال توســعه، سوختی برای 
حرکت به سوی توســعه پایدار است، افزود: 
گاز این وعده »انــرژی برای همه« را محقق 
می کند، آلودگی هــوا را کاهش می دهد و 
کماکان کم هزینه ترین مسیر برای کاهش 

انتشار گازهای گلخانه ای باقی می ماند.
دبیرکل مجمــع کشــورهای صادرکننده 
گاز تصریــح کرد: درحالی کــه گاز طبیعی 
پاک تریــن منبــع انــرژی هیدروکربنی 
اســت، می تواند حتی تمیزتر شود. فناوری 
اثبات شده برای کاهش فلرینگ/ سوزاندن 
گاز، تخلیه متان و حتی جذب، اســتفاده یا 
ذخیره سازی دی اکســید کربن وجود دارد. 
ســپس ظرفیت عظیم »هیدروژن آبی« با 

هدایت گاز طبیعی وجود دارد.
به گفتــه حامــل، مجمــع کشــورهای 
صادرکننده گاز می خواهد همکاری ها را در 
این زمینه ها ازجمله از طریق موسســه تازه 
تأســیس تحقیقات گاز در الجزایر افزایش 

دهد.

وی به سرمایه گذاری در صنعت گاز اشاره 
و با بیــان اینکه ســرمایه گذاری کم برای 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان زیان بار 
اســت، اظهار کرد: نیاز به سرمایه گذاری 
در این صنعت بســیار زیاد است و برآورد 
می شــود تــا ســال ۲۰۵۰ به حــدود ۸ 
تریلیون دلار ســرمایه گذاری نیاز داشته 

باشیم.
دبیرکل مجمــع کشــورهای صادرکننده 
گاز بــا تأکید بر اینکه صنعــت گاز طبیعی، 
سرمایه بر است، افزود: این امر مستلزم ثبات 
در سیاســت ها و مقررات اســت، همچنین 
نیازمند ارزش منصفانه بــرای گاز طبیعی 
اســت تا از ســرمایه گذاری کافــی در کل 
زنجیره ارزش گاز و تسهیم عادلانه ریسک 
در میان همه ســهامداران بــازار گاز برای 
حفظ امنیت تقاضا و امنیت عرضه اطمینان 
حاصل شــود. امنیت عرضه و تقاضا دو روی 

یک سکه هستند.
حامل گفت: بدیهی اســت که جهان برای 
مدت طولانــی در مقطع پیــش رو به گاز 
نیــاز دارد. کمــاکان مجمع کشــورهای 
صادرکننــده گاز به کار با همــه ذی نفعان 
ادامه خواهد داد و بــر چالش ها برای تأمین 
کارآمد و قابل اعتماد گاز برای ارائه به جهان 

فائق خواهد شد.



فرمانده کل انتظامی کشور مطرح کرد
مسئولیت ۲۶ دستگاه دولتی در زمینه حجاب

فرمانده کل انتظامی کشــور بر ضرورت توجه به امــر عفاف و حجاب 
تاکید کرد و گفت: در این زمینه ۲۶ دســتگاه دولتی بر اساس مصوبات 

شورای عالی انقلاب فرهنگی مسئولیت دارند.
 جلســه ویژه دبیرخانه مجلس خبــرگان رهبری در زمینه بررســی 
وضعیت آســیب های اجتماعی با حضور سردار حسین اشتری فرمانده 

کل انتظامی کشور امروز در محل این دبیرخانه در شهر قم تشکیل شد.
فرمانده کل انتظامی کشور، ضمن استماع نظرات و پیشنهادات اعضای 
دبیرخانه مجلس خبرگان رهبری با اشاره به جلسات شش گانه بررسی 
آسیب های اجتماعی در محضر فرمانده محترم کل قوا )مدظله العالی( 
بر ضرورت توجه و اهتمام به امر عفاف و حجــاب و بیان وضعیت فعلی 
جامعه و تشــریح این موضوع پرداخت و گفت: در زمینه عفاف و حجاب 
۲۶ دســتگاه دولتی بر اساس مصوبات شــورای عالی انقلاب فرهنگی 

مسئولیت دارند.
ارشــدترین مقام انتظامی کشــور ضمــن تقدیر و تشــکر از اقدامات 
رسانه های عمومی و تشکل های مردمی در زمینه فرهنگ سازی عفاف 
و حجاب متناسب با بافت مذهبی و اجتماعی کشور، افزود: دستگاه های 
دولتی، اصناف، بخش خصوصی، نهادهای انقلابی و متولیان جامعه نیز 
در این خصوص اقداماتی انجام می دهند اما باید این اقدامات به شکلی 
گســترده، هدفمند و با برنامه ریزی صورت گیرد.سردار اشتری خاطر 
نشــان کرد: نکته حائز اهمیت دیگر در این خصوص وجود پشــتیبانی 

قضائی از اقدامات مجموعه انتظامی در این زمینه است.
در این جلسه ســردار بابائیان رئیس ســازمان اطلاعات فراجا و سردار 
ســید محمودمیرفیضی فرمانده انتظامی استان قم نیز حضور داشتند 
وضعیت پنهان و آشکار شبکه های فســاد و برخی اقدامات مقابله ای و 

کنترل مجموعه انتظامی را در این زمینه تشریح کردند.

شهردار تهران مطرح کرد
وی مدیریت شهری  تحقق اهداف پیش ر

وندان  در بستر همکاری با شهر
زاکانی گفت: به دنبال این هســتیم تا با همکاری با مردم و مشارکت با 

آنها برنامه های مدیریت شهری را پیش ببریم.
 علیرضا زاکانی شــهردار تهــران در پنجمین اجلاس شــورای عالی 
استان ها و در مراسم امضای تفاهم نامه شورای عالی استان ها با مجمع 
کلانشــهرهای ایران با بیان اینکه موضوع تفاهم نامه امروز هم افزایی و 
دسترســی به ایجاد راه های تحقق اهداف انقلاب اسلامی است گفت: 

کارآمدی و ناکارآمدی ایران موضوع مورد توجه دشمنان است.

وی ادامه داد: دشــمن به ناحق تلاش خود را به ایــن معطوف کرده که 
وصله ناکارآمدی را به انقلاب اســلامی بچســباند و برای آن تبلیغات 
گسترده ای می کندشــهردار تهران با بیان اینکه دو وظیفه مهم پیش 
روی ما قــرار دارد گفت: جهاد تبیین و تلاش برای پیشــرفت کشــور 
وظایف ما اســت.زاکانی با اشــاره به امید آفرینی گفت: در این مسیر ما 
باید خدمت پیشه کنیم و سرعت پیشــرفت را افزایش دهیم تحقق این 

ابعاد جز با تشریک مساعی و مشارکت محقق نخواهد شد.
وی تصریح کرد: برای رســیدن به اهدافمان جنس مشارکتی در تهران 
را ایجاد کرده ایم و در این راســتا با نهادهای انقلابی و مردم هم افزایی را 

تجربه خواهیم کرد.
شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه ها برای ما موضوعی جدی است 
اظهار کرد: این تفاهم نامه ها و قرارگاه ها منجر می شــود تا ما بتوانیم با 

سرعت بیشتری حرکت کنیم.
زاکانی ادامه داد: بــرای مثال در حوزه آلودگی هوا ۲۳ دســتگاه نقش 
دارند یا می توانند در کنار یکدیگر مشکلات را برطرف کنند یا می تواند 

دور از یکدیگر به هم انتقاد کنند.
وی با بیان اینکه باید با نخبگان همکاری داشــته باشیم گفت: سطوح 
مختلف مدیریت مشارکتی منجر می شــود تا فعال تر گام های خود را 

برداریم و توسط همکاری با مردم مشکلاتشان را حل کنیم.
شــهردار تهران با اشــاره به اصل ۱۰۲ قانون اساسی و شــورای عالی 
استان ها گفت: در ماده ۴۷ قانون تشکیلات شــوراها ابعاد این تکلیف 
را مشخص کرده اســت مجمع کلانشهرها مســؤلیت هم افزایی میان 
کلانشــهرها را برعهده دارد و ارتباط مؤثر میان شورای عالی استان ها و 

کلانشهرها برای رفع مشکلات موجود امری ضروری است.
زاکانی ادامه داد: شــوراها در انتهای دهه ۷۰ تأســیس شــدند و این 
منجر شد و همین موضوع منجر به این شــد برخی از وظایف شوراها را 

نمایندگان مجلس انجام دهند.
وی ادامه داد: اما بایــد بتوانیم ظرفیت کلانشــهرها را افزایش دهیم تا 
شــورای عالی اســتان ها از طریق دولت و مجلس بتواند قانونگذاری و 
فرهنگ گذاری مناســبی را انجام دهد تا بتواند قانونگذاری و فرهنگ 
گذاری مناســبی را انجام دهد تا شــوراها بتوانند وظایف اصول قانون 
اساسی را به درســتی انجام دهند و از طریق حرکت در جهت مدیریت 

واحد بتوان ظرفیت هارا در کنار یکدیگر قرار داد.

صیانت دولت سیزدهم از جان مردم

ونا  ایران در جمع کشورهای موفق دنیا در مهار کر

جامعه
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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شهر

خریــدار   درحالی کــه تا پایــان دولت 
دوازدهم تــا ۱۵ مردادماه ســال ۱۴۰۰ به 
۱۹ میلیــون و ۹۰۴ هــزار دُز می رســید 
میزان واردات واکسن کرونا در مدت زمانی 
کوتاهــی در دولت جدید بــه بیش از ۱۸۰ 

میلیون دز رسیده است.
 ۳۰ بهمن ماه ســال ۱۳۹۸ بــود که وزارت 
بهداشتی ها پس از اعلام اخبار ضد و نقیض 
از ورود کرونا به کشــور با اعلام خبر دو مورد 
قطعی ابتلا بــه کووید در قم ایــن اخبار را 
تایید کردند. همین خبر کافی بود تا راه این 
بیماری به کشور ما باز شود و آهسته آهسته 
به سایر استان ها شــهرها و روستاها برسد و 

قربانی بگیرد.
 آن دوران هنــوز هیچکس نمی دانســت 
که چگونه می تــوان در برابر ایــن بیماری 
ایســتاد و مقابله کرد و تنها تصویری که از 
این بیماری در ذهنمان بود تصاویر منتشر 
شــده از »ووهان« بود که به جهان مخابره 
می شــد، پزشــکانی با لباس های عجیب و 
غریب یا همان لباس هــای فضایی معروف 
بالای سر بیماران بودند و اخبار ضد و نقیض 
از جان باختــن بیماران کرونایی و انتشــار 
ویدئوهایی از بیماران مبتــلا به کرونا که بر 
زمین می افتادنــد و می مردند دلهره و ترس 

ما را از این بیماری بیشتر می کرد.
هرچند در آن دوران وزارت بهداشت دولت 
قبل تمــام تلاش خــود را بــرای مدیریت 
بیماری کرونا بــه کار گرفت اما تحریم های 
ظالمانه از یکســو و تدابیــر عجولانه برای 
اعمال محدودیت های کرونایی باعث شد تا 
چندین بار این بیماری اوج بگیرد و فروکش 
کند. طبق آمارهای ســازمان غذا و دارو که 
میزان تولید ماسک ســه لایه از روزانه ۴۰۰ 
هزار عــدد در ســال ۱۳۹۸ بــه روزانه ۴۲ 
میلیون عدد رســید. همچنین میزان تولید 
ماســک فیلتردار از  روزانــه ۵۰۰۰ عدد در 
ســال ۱۳۹۸ به روزانه ۵۰۰ هــزار عدد در 

سال ۱۳۹۹ رسید.
همچنین بر اســاس گزارش های ارایه شده 
از ســوی ســازمان غذا و دارو میزان تولید 
دستکش از ســالانه ۴۵۰ میلیون جفت در 

ســال ۱۳۹۸ به روزانه ۴۲ میلیون عدد در 
سال ۱۳۹۹ افزایش یافت و در زمینه لباس 
غیراســتریل محافظتــی کادر درمــان در 
کشــور در ســال ۱۳۹۸ روزانه ۱۰۰۰ عدد 
تولید می شد، در سال ۱۳۹۹ به روزانه ۱۰۰ 
هزار عدد رســید. همچنین در زمینه تولید 
کیت های تشــخیصی PCR  نیز در کشور 
موفق عمل کردیم. به طوری که برای اولین 
بار در کشــور اقدام به تولید این کیت ها شد 
و به گفته وزارت بهداشتی ها اکنون ظرفیت 
انجــام روزانه بیــش از ۱۰۰ هزار تســت 

کرونایی در کشور وجود دارد.

۷00  فوتی به دلیل ابتلا به کرونا
در مــرداد ماه ســال ۱۴۰۰ کــه آیت الله 
ســیدابراهیم رئیســی، رســما به عنوان 
هشــتمین رئیس جمهور ایران کار خود را 
آغاز کرد، کشــور روزهای خوبی را از لحاظ 
شــیوع بیماری کرونا به خــود نمی دید و 
روزانه ۴۰۰ تا ۷۰۰  فوتی بــه دلیل ابتلا به 
این ویروس در آمار وزارت بهداشــت ثبت 
می شــد. در همان برهه زمانــی، صف های 

طولانــی برای تزریــق یک دُز واکســن به 
راه افتاده بود و تنها بــرای گروه های خاص 
و ســالمندان واکســن در کشــور داشتیم 
و جمعیت بســیاری از مردم حــق تزریق 
واکسن نداشــتند و همین گروه های خاص 
هم برای اینکه بتوانند یک دُز واکسن بزنند 
باید ســاعت ها در صف های عریض و طویل 

منتظر می ماندند.

تامین ۱۸0 میلیون دز واکسن کرونا 
در چنین شــرایطی دولت ســیزدهم آغاز 
به کار کرد و در همــان روزهای اول، رئیس 
جمهــور اولویت دولت را جــان و نان مردم 
اعلام کرد و گفت تمام تلاشــمان را به این 
حوزه معطوف کردیم. »جان مردم« شــد 
اولویت دولت بــه همین منظــور واردات 
انبوه واکســن در دســتورکار قرار گرفت و 
معطل تولید واکســن داخلی نشدند یعنی 
به مــوازات پیشــرفت های شــرکت های 
مختلف تولید واکســن در کشــور، دولت 
همزمان واردات را آن هم نه واردات محدود 
بلکه واردات گســترده را در پیش گرفت تا 

فرصت برای تزریق واکســن هرچه سریعتر 
برای آحــاد جامعه فراهم شــود و ســبد 

واکسیناسیون کشور نیز متنوع باشد.
رونــد ورود محموله هــای پنــج میلیونی 
واکســن به کشــور آغاز شــد و آمار تزریق 
روزانه واکســن از یک میلیون دُز فراتر رفت 
و برای شــبانه روزی شــدن مراکز تزریق، 
برنامه ریزی شد. درحالی که تا پایان دولت 
دوازدهم تــا ۱۵ مردادماه  ســال ۱۴۰۰ به 
۱۹ میلیون و ۹۰۴ هزار دُز می رسید میزان 
واردات واکســن کرونــا در مــدت زمانی 
کوتاهــی در دولت جدید بــه بیش از ۱۸۰ 

میلیون دز رسیده است.
همچنین از ســوی دیگر مقایســه میزان 
تولید واکســن کرونا در دولت قبل و دولت 
جدید نیز چشــمگیر اســت به طوری که 
تولید واکســن های داخلی تا ۱۵ مردادماه 
ســال ۱۴۰۰ به یک میلیون و ۷۷۶ هزار دُز 
می رســید و این رقم در دولت جدید اکنون 
به بیــش از تولیــد واکســن های داخلی تا 
مدت زمان مشــابه به یــک میلیون و ۷۷۶ 
هزار دُزرسیده است و با تولید انبوه واکسن 

پاســتوکووک و واردات گسترده سینوفارم 
شرط ســنی از واکسیناســیون حذف شد 
و برای واکسیناســیون فراخــوان عمومی 
داده شــد. پــس از آن نیز واکسیناســیون 
دانش آموزان ۱۲ تا ۱۸ ســال با دو واکسن 

سینوفارم و پاستوکووک کلید خورد.

آمار فوتی ها تک رقمی شد 
واکسیناسیون ادامه دارد

بر اساس اعلام وزارت بهداشت، حالا تعداد 
مرگ و میر بیمــاران کرونا در بســیاری از 
اســتان ها به صفر رســیده اســت اما روند 
واکسیناســیون در کشــور همچنان ادامه 

دارد.
اداره  رئیــس  زهرایــی  سیدمحســن 
بــا  پیشــگیری  قابــل  بیماری هــای 
واکســن وزارت بهداشــت گفت: پوشش 
واکسیناســیون در کشــور مطلوب است 
و واکســن مورد نیــاز مردم تا پایان ســال 
۱۴۰۱ تأمیــن شــده اســت. بــا توجه به 
کاهش اثر واکســن ها بعد از چند ماه، بروز 
زیرگونه هایی از کرونا و پیش بینی سازمان 
جهانی بهداشــت درباره احتمــال تجربه 
موج جدیدی از ویروس در تابســتان، مردم 
تکمیل واکســن را در برنامه خودشان قرار 
دهند و کسانی که نوبت آخر واکسن خود را 
نزده اند، برای تزریق اقدام کنند. کرونا هنوز 
در هیچ جای دنیا تمام نشــده است؛ حتی 
در برخی کشــورهای اروپایی نیــز تلفات 

سنگینی را شاهد هستیم.
وی با ابراز خوشــحالی از تک رقمی شــدن 
آمار مــرگ و میر کرونــا در ایــران، افزود: 
پوشش واکسیناسیون به طور حتم تأثیر به 
ســزایی در روند کنترل این ویروس داشت؛ 
همانگونه که در دو موج شدید پنجم با دلتا 
و ششم با اومیکرون این تأثیر جدی را شاهد 
بودیم. با پوشــش واکسیناســیون شرایط 
خوبی را تجربه کردیم، اما این پیام به معنی 
عادی انگاری شرایط نیســت و توقع داریم 
مردم صبر و تحمل پیشه کنند و به پیام ها و 
درخواست های وزارت بهداشت و ستاد ملی 

مقابله با کرونا توجه کنند.
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سه و یکصد و بیست و پنج هزارم کل ششدانگ پلاک شماره ۳۳ اصلی واقع در قزوین 
بخش 5 حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین خریداری مع الواسطه از امامعلی یوسفی تایید 
و محرزگردیده است . لذابه منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهی می 
شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدورسندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانندازتاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس ازاخذ 
رسید،ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خودرابه مراجع قضایی تقدیم 
نمایند.بدیهی است درصورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/02/24 تاریخ انتشارنوبت دوم : 1401/0۳/08

علی شهسواری - رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مصوب 1۳90/9/20  املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر 

گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه دهنو پلاک 2 اصلی بخش 1 قشلاقی

9056 فرعی آقا/خانم علی نصرالهی، فرزند محمد و فاطمه نصرالهی فرزند نورعلی حصه 
هرکدام مشاعا و بالسویه به میزان ۳ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به 

مساحت 2۳8.70مترمربع خریداری بدون واسطه / با واسطه از فریدون جهان دیده
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی و ماده 1۳ – آیین نامه مربوطه این آگهی در دو  نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در روستاها از 
طریق الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست . بدیهی است برابر ماده 1۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی 
که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهار نامه حاوی 
تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به  اطلاع عموم 
می رساند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود، واحد ثبتی آگهی 

تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول 1401/02/10 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/02/24

صفر رضوانی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر

شناسه آگهی: 1309849

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مصوب 1۳90/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای 

لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه فیروز کلا علیا پلاک 5 اصلی بخش 5 ییلاقی

14 فرعی آقا / خانم میلاد تونی، فرزند منصور نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای 
احداثی به مساحت 804.42مترمربع خریداری بدون واسطه با واسطه از حاج منصور تونی

لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 1۳ – آیین نامه مربوطه این آگهی در دو  نوبت به فاصله 15روز از 
طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی در روستاها از طریق الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . بدیهی 
است برابر ماده 1۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی 
پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهار نامه حاوی تحدید حدود، 
مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به  اطلاع عموم می رساند 
و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود، واحد ثبتی آگهی تحدید 

حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/10

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/02/24
صفر رضوانی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر

شناسه آگهی: 1309318

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
حوزه ثبتی شهر چمستان

پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی و به استناد تبصره ماده 1۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه 
از 41 اصلی واقع در  قانون اخیرالذکر تحدید حدود پلاک ۳55 فرعی 
قریه سنگین ده بخش 11 به نام محمدمفتی زوج نسبت به ششدانگ 
شماره  رای  طبق  مربع  متر   267/۳۳ مساحت  به  زمین  قطعه  یک 
140160۳1۳1001۳000452 مورخ 1401/01/2۳ هیت قانون تعیین 
تکلیف در ساعت 9:00 صبح یکشنبه مورخه 1401/0۳/22 در محل وقوع 

ملک به عمل خواهد آمد.
لذا از متقاضی و مالکین املاک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاعی دعوت 
می شود در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند بدیهی است 
در صورت عدم حضور متقاضی و یا نماینده قانونی آنان طبق ماده 15 
قانون ثبت ملک مورد تقاضا با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید 
خواهد شد معترضین می توانند به استناد ماده 20قانون ثبت و مواد 74 و 
86 آیین نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳0 روز از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
تحدید حدود اعتراض خود را کتبا به این اداره تسلیم و ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض واحد ثبتی مبادرت به تقدیم دادخواست به مرجع 
قضائی نمایند در غیراینصورت با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست توسط 
متقاضی و یا نماینده قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات 

ثبتی با رعایت مقررات ادامه می یابد.
تاریخ انتشار: 1401/02/24 

عین اله تیموری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهر چمستان

شناسه آگهی: 1316090

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمي 

نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مصوب 1۳90/09/20 و برابر رای شماره 140060۳1001۳02۳545 
مورخ 1400/12/01 هیات قانون تعیین تکلیف موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی چمستان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای / خانم 

فاطمه ایمنائی، فرزند یعقوبعلی نسبت به ششدانگ
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 116/68مترمربع به شماره پلاک 180 
فرعی از 29 اصلی واقع در قریه خطیب کلا بخش یک خریداری شده از آقای علی 
اصغر مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف 
وضیعت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 1۳ آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15روز از طریق این روزنامه و محلی/ سراسری در 
شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای 
اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم 
و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 
به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/24
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/0۳/07

عین اله تیموری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان

شناسه آگهی: 1315942

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1 و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مصوب 1۳90/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و 

رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه کهنه چلندر پلاک 12 اصلی بخش 3 قشلاقی

101 فرعی آقا / خانم علی پاشا چلندر، فرزند محمد نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با 
بنای احداثی به مساحت 7۳6.90 مترمربع خریداری بدون واسطه / باواسطه از محمد پاشا

لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 1۳ – آیین نامه مربوطه این آگهی در دو  نوبت به فاصله 15روز از 
طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی در روستاها از طریق الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . بدیهی 
است برابر ماده 1۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی 
پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهار نامه حاوی تحدید حدود، 
مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به  اطلاع عموم می رساند 
و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود، واحد ثبتی آگهی تحدید 

حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/02/24 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/0۳/07

صفر رضوانی - اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر

شناسه آگهی: 1312910

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی ساختمان های فاقد سند رسمی 

آگهی اختصاصی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی ساختمان های فاقد سند رسمی: 
برابر رای شماره 140060۳100060 مورخ  1400/12/18 هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان نور تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی بنام آقای فرهاد نیک نام در ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی به مساحت 186.11 مترمربع به پلاک 1298 
فرعی از 16 اصلی واقع در سلیاکتی مازندران بخش 10 ثبت نور 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:  1401/02/10
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/02/24

علی سعادتی- سرپرست ثبت اسناد و املاک شهرستان نور
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با تلاش جمعی و کار گروهی منسجم صورت گرفت؛

استقرار نظام آراستگی5S  در واحد آتش نشانی فولاد مباركه

استان

اصفهان -مریم مومنی  
با تلاش جمعی و کار گروهی منسجم، استقرار نظام آراستگی 5S در واحد آتش نشانی 
فولاد مبارکه با موفقیت انجام و علاوه بر بازســازی و نوســازی تعــدادی از تجهیزات، 
بهینه سازی محیط کاری و کاهش خطاهای احتمالی، صرفه جویی قابل توجهی نیز در 

این زمینه حاصل شد.
نظام آراســتگی محیط کار که به  5S مشــهور اســت، بعد از جنگ جهانی دوم توسط 
ژاپنی ها مطرح و به کار گرفته شد. مدیران و صنعتگران ژاپن بعد از تصمیم گیری برای 
بازســازی صنایع خود پس از جنگ، به دنبال ایده ها و راهکارهایی برای بهبود تولیدات 
و افزایش فروش محصولات تولیدی خود بودنــد و هنگام بازدید از برخی صنایع آمریکا 
با پدیده     )یا خانه داری صنعتی( آشنا شدند. ژاپنی ها با مشاهده تأثیر و نقش قابل توجه 
معیارهای خانه داری صنعتی در ایجاد محیط کاری آراسته، حفظ ایمنی و بهداشت و...  

بر آن شدند تا معیارهای مذکور را در شرکت های ژاپنی به کار گیرند.
نکته جالب توجه در فلســفه نظام آراســتگی ژاپنی ها این بود که آن هــا معتقد بودند 
خروجی اســتقرار این نظام »کاهــش اتلاف ها« خواهــد بود و همچنین دســتاورد 
بزرگ تــری را نیز برای آن متصور بودنــد  و آن »افزایش بهره وری« بود. در این راســتا 
آن ها نظام آراســتگی را در قالــب 5 اصل تعریف کردنــد. این 5 اصــل در زبان ژاپنی 
ســر واژه 5 کلمه ژاپنی اســت که عبارت انــد از:  1-  یا تفکیک یعنی شناســایی اقلام 
ضــروری و غیرضروری و تعییــن تکلیف اولیه آن هــا؛  2-   یا ترتیب یعنــی جانمایی، 
نصب تابلو شناســایی اقلام، تعیین حداقل و حداکثر موجودی اقــلام ضروری و انجام 
خط کشــی ها؛  3-  یا تمیزی یعنی کلیه نقــاط و محل هــای کارگاه و تجهیزات باید از 
طریق تمیزکاری مورد بازرســی قرار گیرد و عاری از هرگونه آلودگی باشد؛  4-  یا تداوم 

یعنی استانداردسازی و رعایت و نظارت بر حسن انجام S3 ,S2 ,S1؛  5-   یا تربیت یعنی 
.5S مشارکت دادن کلیه افراد درگیر و فرهنگ سازی و نهادینه شدن نظام

در شرکت فولاد مبارکه از ســال 1380 اجرای نظام آراســتگی در قالب گام صفر نت 
خودگردان در نظــام   آغاز گردید. از ســال 88 انجام ارزیابی های ســه ماهه واحدهای 
تولیدی و پشتیبانی نیز به آن اضافه شد و طی آن کارشناسان و تکنیسین های منتخب 
نواحی در دوره هــای تربیت ارزیاب شــرکت کردند و پس از کســب مهارت های لازم 

به عنوان ارزیاب آراستگی معرفی شدند.
در این خصوص، واحــد تضمین کیفیت جهــت برنامه ریزی هــای ارزیابی به صورت 
سه ماهه و تشکیل تیم های ارزیابی اقدام می کند و در ادامه ارزیابان با حضور در واحدها 

و انجام ارزیابی، امتیاز آراستگی را تعیین و گزارش می کنند. 
واحدها ملزم به بررســی گزارش های بازخورد و تدوین و اجرای اقدامات اصلاحی لازم 
هستند. از ســال 1399 واحد تضمین کیفیت و تعالی ســازمانی مبادرت به گسترش 
فرایند ارزیابی در قســمت های دیگر شــرکت ازجملــه واحد آتش نشــانی نمود که 

دستاوردهای خوبی در این زمینه حاصل شد. 
حسین مدرســی فر، مدیر بهداشــت حرفه ای، ایمنی و محیط زیســت شرکت فولاد 
مبارکه در این خصوص اظهار کرد: فعالیت 5S یکی از آسان ترین فعالیت هایی است که 
هر شخص می تواند آن را در ســازمان، واحد تولیدی، شرکت خدماتی، منزل و حتی در 
اتاق کوچک خود انجام دهد. از انجام فعالیت های 5S نباید ترسی به دل راه داد، زیرا این 
کار نتیجه قابل لمسی برای هر فرد به دنبال دارد. مسئله مهم، آغاز کردن این فعالیت ها 
و حفظ آن هاســت که با اجرای دقیق مرحله چهارم و پنجمِ این سیســتم امکان پذیر 

است.
وی خاطرنشــان کرد: تهیــه دســتورالعمل، فرم هــا، چک لیســت ها و... از اهمیت 
فوق العاده ای در ماندگاری سیســتم 5S برخوردار اســت. نتایج عملی این فعالیت ها، 
خود قلم بطلانی اســت بر دلایل بعضی افراد کــه به دلیل عدم توانایی خــود در انجام 
فعالیت های 5S، آن را غیرضروری و بی تأثیر می دانند و بهانه تراشی می کنند. مدیریت 
ارشد سازمان ها و واحدهای تولیدی و مشارکت همه افراد در فعالیت های 5S از اهمیت 

زیادی برخوردار است.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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سنندج  
شــهردار ســنندج گفت: اجرای طرح عملیــات تعریض 

ورودی ناحیه منفصل شهری حسن آباد آغاز شد.
سیدانور رشیدی گفت: تعریض ورودی این ناحیه به طول 
500 متر، عرض 3 متر و ارتفاع 3 متر در دســتور کار قرار 

گرفته است.
او گفت: انجام ۶ هــزار مترمکعب خاکبرداری، ایجاد 500 
متر نهر، جابجایی چند تیر روشــنایی در این محدوده از 

عملیات های در حال اجرا در این پروژه است.
شــهردار ســنندج با بیان اینکه اعتبار اجرای این پروژه از 
منابع داخلی شهرداری تامین می شود، گفت: این طرح در 

حال حاضر 15 تا 20 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
رشیدی می گوید: با توجه به اینکه این ورودی دارای پیچ 
خطرناک اســت و علاوه بر ســاکنین خود ناحیه منفصل 
شهری حسن آباد دسترسی چندین روستا از این ورودی 

صورت می گیرد اجرای تعریض ورودی این ناحیه بســیار 
حائز اهمیت است.

به گفته او عملیات بهسازی و آسفالت، جدول گذاری و کف 
فرش چندین معبر ازناحیه منفصل شــهری حسن آباد از 
جمله برنامه های این شهرداری در راستای بهسازی معابر 

این ناحیه در سالجاری است.

البرز-مظفری  
 معاون صنایع کوچک ســازمان صنایع کوچک و شهرک 
های صنعتی ایــران از احیای 2 هــزار و ۶۷ واحد صنعتی 

راکد و غیرفعال طی سال گذشته در کشور خبر داد.
 »عزیزاله قربانی«  در حاشــیه نشســت کارگروه احیای 
واحدهای راکد و غیرفعال اســتان البرز  گفت: در ســال 
1400 تعداد 2هزار و ۶۷ واحد صنعتی راکد در کل کشور، 
احیا شــدند که این امر موجب ایجاد و تثبیت 39 هزار نفر 

شغل شده است.
وی از برنامه احیــای 2 هزار واحد صنعتی دیگر در ســال 
جاری خبر داد و افزود: امســال 2 هزار واحــد راکد نیز در 
برنامه احیا هســتند که 44 درصد از این واحدها مشــکل 
کمبود نقدینگی، 1۷ درصد عــدم تقاضا و بازار، 11 درصد 
فرســودگی ماشــین آلات و ضعف فنــاوری، 11 درصد 
کمبود مواد اولیه، 9 درصد مشــکلات حقوقی و هشــت 

درصد دارای مشکلات زیرساختی هستند.
قربانی خاطرنشان کرد: همچنین در ســال جاری پروژه 
فعال سازی ظرفیت های تولید نیز در دستور کار سازمان 
صنایع کوچک و شرکت شــهرکهای صنعتی کشور قرار 
گرفته به نحوی که ســه هزار و 300 واحد زیر 50 درصد 
ظرفیــت در برنامه حمایــت افزایش ظرفیت قــرار دارد 

که حدود 1۷ هــزار نفر نیز از این محــل، افزایش ظرفیت 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

معاون صنایع کوچک ســازمان صنایع کوچک و شهرک 
های صنعتــی ایران در بخــش دیگری از ســخنان خود 
در خصــوص  واحدهــای دانش بنیــان کشــور اظهار 
داشــت: تعداد ۶ هــزار و ۶32 واحد دانــش بنیان در کل 
کشــور وجود دارد که چهــار هزار 2۷5 واحــد آن دانش 
 بنیان تولیدی و  دو هــزار و 35۷ واحد دانــش بنیان نوپا 

هستند.
»حمیدرضا عقاب نشــین« مدیرعامل شــرکت شهرک 
های صنعتی البرز نیز در پایان این نشست گفت: در جلسه 
کارگروه احیای واحدهای صنعتی راکد و غیرفعال استان 
البرز  به ریاســت معاون  صنایع کوچکِ ســازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران، مشکلات 10 واحد 
تولیدی مورد بررسی قرار گرفت و مصوبات لازم جهت رفع 

این مشکلات به تصویب اعضای کارگروه رسید.
وی تصریح کرد: مشکلات بانکی، مســایل اداری و بحث 
مالیات، عمده ترین مشــکلات مطرح شده در این جلسه 
بود که مقرر شد به قید فوریت، مصوبات این جلسه جهت 
رفع مشــکلات واحدهای غیرفعال و راکد در دســتور کار 

مبادی ذیربط قرار گیرد.

همدان  
سرپرست هیات ورزش های همگانی استان همدان گفت: 
در هر ایســتگاه به صورت مجزا بین آقایان و بانوان حدود 

۶0 ورزشکار فعالیت دارند.
هــادی ســبزواری گفــت: تمامی ایــن ایســتگاه های 
ورزش صبحگاهــی دارای مربیان تایید شــده و باتجربه 
 هســتند و با آموزش اصولی تمرین های ورزشــی را ارائه 

می دهند.
به گفت او فعالیــت ورزش های همگانی اســتان همدان 
براساس آمار ها جزو سه استان برتر کشور به شمار می رود 
و ورزش صبحگاهی همــدان فعال تریــن در غرب ایران 

است.
رئیس هیات ورزش های همگانی همــدان گفت: امروزه 
ورزش صبحگاهــی به عنوان یکی از رشــته های فعال در 

بین آحاد جامعه به طور روزانه گسترش می یابد.

به گفتــه او  ورزش صبحگاهی بهترین زمان برای شــروع 
فعالیت روزمره زندگی مردم است و عامل مهمی در نشاط 

و شادابی ورزشکاران به شمار می رود.
ســبزواری گفــت: ورزش صبحگاهــی نیاز بــه آموزش 
تخصصی ندارد و تمامی رده های ســنی می توانند در این 

حوزه فعالیت داشته باشند.

شیراز  
معاون وزیر صمت و رئیس شــرکت شهرک های صنعتی 
از حمایت برای راه اندازی خوشــه صنعتی حلوای ارده در 

شهرستان زرقان خبر داد.
علی رســولیان در اختتامیه جشــنواره ملی حلوای ارده 
ســنتی زرقان با بیان اینکه بیشــتر اشــتغالی که در دنیا 
ایجاد شــده ناشــی از صنایع کوچک و خرد است، گفت: 
مقام معظــم رهبری نیز در ابلاغیه سیاســت های اقتصاد 

مقاومتی این موضوع را مطرح و بر آن تاکید کردند.
او گفت: باید ســنت ها را برای ایجاد اشتغال حمایت کنیم 
و بنگاه های بزرگ باید به ایجاد کســب وکار های کوچک 
کمک کنند تــا در مناطقی که ظرفیت دارند این کســب 

وکار ها راه اندازی شود.
رسولیان گفت: خوشه های صنعتی یکی از کار هایی است 
که در این راستا باید انجام شــود،گفت: باید در هر منطقه 
متناسب با استعدادی که وجود دارد صنایع و کارگاه های 
کوچک راه اندازی کرد و در اســتان فارس 20 اســتعداد 

شناسایی شده است.
معــاون وزیر صمت بــا بیان اینکه خوشــه حلــوا ارده را 
می توانیم تامین اعتبار و روی آن کار کنیم، گفت: توسعه 
تکنولوژی، آموزش و دیگر اجزایی که می تواند تشــکیل 

دهد باید دنبال شــود و روی آن کار مطالعاتی کرد تا حلوا 
ارده شهرستان توسعه یابد.

او با اشــاره به اینکه باید محصولات هر شهرســتان سهم 
بیشــتری در ســبد غذایی مردم داشته باشــد، گفت: در 
بسیاری از محصولات باید دولت ورود کند و حلوا ارده نیز 
نقش بیشتری در ســبد غذایی مردم داشــته باشد تا این 

صنعت نیز رونق گیرد.
رسولیان با بیان اینکه استان هم کمک کند تا خوشه حلوا 
ارده ایجاد شود، بیان کرد: باید عمده کار خانگی باشد، اما 

بخشی برای ایجاد توسعه صنعتی در نظر گرفته شود.
او با اشاره به توسعه شهرک های صنعتی عنوان کرد: بیش 
از 8 هزار هکتار به شــهرک های صنعتی کشور اضافه شده 
است و راه اندازی ۷ شهرک را در اســتان در حال پیگیری 
داریم که یکی از آن ها در زرقان است و توجه ویژه ای نیز به 

شیراز می شود.
معاون وزیر صمــت با اشــاره به طرح شــهرک صنعتی 
خصوصی افزود: نگاه ما حمایت از بخش خصوصی اســت 
و هر جا ایــن آمادگی و زمین باشــد، مجــوز آن را صادر 
می کنیم، همچنین نهضت کارگاه سازی را شروع کردیم و 
در 8 ماه گذشته حدود 1۷00 کارگاه ایجاد شده و امسال 

نیز هزار کارگاه را خودمان می سازیم.

كردستان

البرز

همدان

فارس

شهردار سنندج؛

آغاز عملیات تعریض ورودی ناحیه منفصل شهری حسن آباد سنندج

معاون سازمان شهرک های صنعتی ایران:

۲ هزار و ۶۷ واحد صنعتی راكد در كشور به چرخه تولید بازگشتند

سرپرست هیات ورزش های همگانی استان همدان؛

فعالیت ۱۵۰ ایستگاه ورزش صبحگاهی در همدان

معاون وزیر صمت و رئیس شرکت شهرک های صنعتی

راه اندازی خوشه صنعتی حلوای ارده در شهرستان زرقان

پرست شركت نفت و گاز آغاجاری منصوب شد سر
اهواز - محمد مجدم  

مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب در حکمی، جواد تقی زاده را به عنوان 
سرپرست شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری منصوب کرد. علیرضا دانشی در این 
حکم، همچنین از زحمات پژمان قضائی پور مدیرعامل پیشین شرکت بهره برداری 
نفت و گاز آغاجاری قدردانی کرد. شایان ذکر اســت مهندس تقی زاده متولد 1350 
و دانش آموخته کارشناسی ارشد دانشگاه امیرکبیر در رشته مهندسی صنایع است و 
از جمله سوابق وی رئیس تدارکات و امور کالا، رئیس کمیته فنی و بازرگانی و رئیس 
برنامه ریزی تعمیرات شــرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری می باشــد. مهندس 
دانشــی همچنین در احکام دیگری مجید ارشم و یوســف مزرعه فرد را به ترتیب به 
عنوان مدیر برنامه ریزی تلفیقی و مدیر تدارکات و امور کالای شــرکت ملی مناطق 

نفتخیز جنوب منصوب کرد.

معاون استاندار گلستان:

یارانه دولتی حذف نمی شود
گرگان-مهنازمحمدزمانی  

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری گلستان با بیان اینکه حذف یارانه از بخش 
تولید به نفع مردم خواهد بود، گفت: یارانه دولتی حذف نمی شود و تنها محل پرداخت 
تغییر می کند. سید محمد دهنوی اظهارکرد: حذف یارانه از بخش تولید به نفع مردم 
خواهد بود در حال حاضر دولت تصمیمی برای حــذف یارانه نان یا افزایش قیمت آن 
ندارد.معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری گلســتان از فساد به عنوان یکی از 
چالش های جدی کشوریادکرد و افزود: در کنار این مساله موضوع نظام پرداخت یارانه 
از دیگر مواردی اســت که مردم را اذیت می کند.دهنوی با بیان اینکه تاکنون یارانه به 
نخستین بخش تابع اقتصاد اختصاص داشته است، گفت: شبکه توزیع و شبکه عرضه 
و مصرف کننده از دیگر توابع اقتصاد است.وی ضمن تاکید بر این نکته که قرار نیست 
دولت یارانه را حذف کند، افزود: مسئولان درصدد این هستند که رفاه مردم را هرچه 
بیشتر و بهتر تامین کنند براین اساس بهترین راهکار پرداخت یارانه به آخرین زنجیره 
دیده شد.به گفته معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری گلستان، موضوع اصلی 
این است که در حال حاضر یارانه به دست مصرف کننده نمی رسد لذا تمام تلاش دولت 
سیزدهم این اســت که یارانه را به انتهای زنجیره برســاند.وی ادامه داد: براین اساس 
دولت تصمیم گرفته تا محل پرداخت یارانه کالای اساسی جابجا شود و جای پرداخت 

یارانه به اولین حلقه اقتصاد که تامین تولید است به مصرف کننده نزدیک کند.

 ۲۳ هزار حلقه چاه غیرمجاز
 در آذربایجان شرقی وجود دارد

تبریز-رحیم جباردخت  
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای آذربایجان شــرقی گفت: 23 
هزار حلقه چاه غیرمجاز در اســتان وجود دارد که ۷0 درصد آن ها در سه شهرستان 
مراغه، بناب و ملکان است.  جلیل زاده در جلسه شورای حفاظت منابع آب شهرستان 
مراغه گفت: به جهت تامین آب شرب مجبور به کاهش آب کشاورزی هستیم اما این 
به آن معنا نیســت که امنیت غذایی و کشــاورزی را به خطر بیاندازیم. جلوگیری از 
تغییر کاربری اراضی از ســوی جهاد کشــاورزی، صرفه جویی در مصرف آب شرب و 
فرهنگ ســازی از جمله مواردی هســتند که در این روز ها برای حفاظت از منابع آب 
شهرستان مراغه بسیار ضروری و مهم است.  میزان بارش در آذربایجان شرقی امسال 
19 درصد نسبت به میانگین پایین است و متاسفانه بارش ها چند روز اخیر هم منجر 
به روان آب نشده اســت.  همچنین میزان روان آب در سطح استان 55 درصد کاهش 
یافته است. در برخی از ســد های اســتان ذخیره آب 40 درصد کاهش داشته است. 
سدعلویان در مجموع ۶0 میلیون مترمکعب ظرفیت دارد که در حال حاضر میزان آب 

این سد 3۷ میلیون مترمکعب )5۷ درصد( است.

راه اندازی قرارگاه مسکن حاشیه نشینی در تبریز
تبریز-رحیم جباردخت  

شهردار تبریز از آغاز به کار قرارگاه مسکن حاشیه نشینی در تبریز در هفته جاریخبر 
داد.  هوشــیار در جلســه بررسی مشــکلات طرح های عمرانی شــهرداری منطقه 
4 تبریز گفت: برنامه ما ایجاد یک ســاختار مدون برای ساماندهی حاشیه نشینی در 
حوزه مسکن با همراهی استانداری اســت.  همراهی معاون فنی و عمرانی استاندار با 
شهرداری تبریز در حوزه مسکن حاشیه نشــینان جای قدردانی دارند و تلاش داریم 
از هفته آینده قرارگاه مسکن حاشیه نشینی را عملیاتی کنیم.  در این طرح بخش های 
مختلفی از مدیریت شهری شامل معاونت های تخصصی در حوزه شهرسازی، عمرانی، 
مالی و خدماتی جلســات مختلفی در منطقه برگزار می کنند تا روز پنجشنبه در قرار 
خدمت منطقه جمع بندی شــود.  تلاش داریم با احصای مشکلات منطقه و دعوت از 
دیگر نهاد های خدمت رسان شهری و درگیر با طرح ها نسبت به رفع آن ها اقدام کنیم.  
برنامه ریزی مدیریت شــهری،حضور در یکی از مناطق دهگانه شهرداری در روز های 
پنجشنبه و پیگیری طرح های عمرانی و مشکلات منطقه با حضور استاندار و مدیران 
کل ادارات است که با یک همگرایی سریع به نفع مردم، مشکلات و مسائل پروژه های 

عمرانی حل شود.

پیشرفت ۴۰ درصدی محور چهارخطه شهركرد به 
شلمزار

شهرکرد  
معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی چهارمحال و بختیاری گفت: طرح 
چهارخطه کردن محور شهرکرد به شــلمزار 40 درصد پیشرفت دارد. حمید ربیعی 
گفت: زیرسازی قسمت های عمده چهارخطه محور شهرکرد به شلمزار انجام شده و به 
جز چهار کیلومتر که معارض دارد بقیه مسیر در دست احداث است. علاوه بر قسمتی 
در خراجی و شمس آباد، جانمایی آرامستان شــهرکیان نیز چالشی بر سر اجرای این 
طرح است. مقرر شده اســت تا با همکاری ســازمان برنامه و بودجه و بانک رفاه 200 
میلیارد تومان از محل اعتبارات ماده 5۶ به این طرح اختصاص داده شود که چنانچه 

مجوز آن از بانک مرکزی صادر شود مراحل پرداخت اعتبار فراهم می شود.
به گفته ربیعی، طرح چهارخطه شهرکرد به شلمزار جزو طرح های اولویت دار استان 
است و در سفر آینده رییس جمهور به استان چهارمحال و بختیاری، اعتبار مناسبی به 
آن اختصاص داده می شود. برای تکمیل چهارخطه شهرکرد - شلمزار به ناغان 400 
میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت. کاهش تصادفات رخ به رخ از مهمترین نتایج چهار 
خطه شدن محور شهرکرد به شلمزار است؛ تسهیل در تردد وسایل نقلیه، سفر ایمن و 

رونق گردشگری از مهمترین نتایج چهارخطه شدن این مسیر است.

 مسئول بسیج سپاه حضرت ابوالفضل لرستان خبر داد؛

وستای لرستان رفع مشکل آب شرب ۳۰۰ ر
خرم آباد-طولابی

مسئول بسیج ســازندگی سپاه حضرت ابوالفضل )ع( لرســتان گفت: پروژه های آب 
شرب 300 روستا را در استان ظرف سی ماه حل می کنیم که در دو شهرستان دورود و 

دلفان این روند را آغاز کردیم.
 احسان جهانبخش مسئول بسیج سازندگی ســپاه حضرت ابوالفضل )ع( لرستان در 
نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار داشت: تمام دنیای غرب و استکبار برنامه ریزی 
سنگینی برای نا امیدی مردم ایران انجام داده اســت، همه ما نیز نواقص و کاستی ها و 

توانمندی های خود آشناییم.
او با بیان اینکه نقد سازنده و منصفانه در جهت اصلاح امور واجب شرعی است، افزود: 
مقام معظم رهبری در ایــن عرصه جهاد تببین را بیان کردنــد و فرمان جهاد دادند و 
افسران این جهاد نیز رسانه ها هستند چرا که یک رسانه با یک خبر می تواند عرصه را 

بر متخلفان تنگ کند.
مسئول بسیج سازندگی سپاه حضرت ابوالفضل )ع( لرســتان با اشاره به اینکه بسیج 
سازندگی در 1۷اردیبهشت ۷9 بعد از جهاد سازندگی تشــکیل شد بیان کرد: مقام 
معظم رهبری فرمودند کار مملکت به جز با کار جهادی به سامان نخواهد رسید، هر جا 
جهادی عمل کردیم پیش رفتیم و هر گاه جهادی عمل نکردیم عقب ماندیم؛ این نهاد 
با محوریت محرومیت زدایی در روستا ها و مناطق عشایری در استان ها و حاشیه شهر 
تشکیل شــد. او گفت: 2 هزار و 583 گروه جهادی و نزدیک به 30 هزار عضو در بسیج 
سازندگی در عرصه های مختلف سازماندهی کردیم حتی در تیپ دو لشکر 84 لرستان 
گروه جهادی تشکیل داده شــد و با هماهنگی ما به فعالیت های مختلف پرداختند و 

تجهیزات را در اختیار ما قرار دادند که جای تشکر دارد.

بوشهر - رضا حیدری  
رئیس سازمان مدیریت پسماند شــهرداری بندر بوشــهر گفت: با توجه به اشکالات 
ایجاد شــده برای برخی از شــهروندان و نارضایتی آنان، منازل مســکونی نگهدارنده 

موادبازیافتی و ضایعاتی در بوشهر اعمال قانون می شوند.
فرشید کارمزد در تشــریح این خبر اظهار کرد: جمع آوری مواد بازیافتی و ضایعات در 
محلات و منازل مسکونی به لحاظ بهداشتی و محیط زیستی و ایمنی برای شهروندان 
خطرآفرین بوده و این سازمان در راســتای رفع این نگرانی با قاطعیت وارد عمل شده 

است.
وی بیان کرد: در این راستا از شــهروندان نیز انتظار می رود در صورت مشاهده موارد 

مشابه از طریق سامانه تلفنی 13۷ به شهرداری بوشهر اطلاع رسانی کنند.
کامزد ادامه داد: عمده موارد مربوط به جمع آوری غیرقانونی ضایعات و مواد بازیافتی 
در محله های جنوبی شهر بوشهر اســت که در صورت تکرار این رویه متخلفان اعمال 
قانون می شــوند. گوشــه ای از عملکرد اجرایی، عمرانی انجام گرفته اخیر در ســطح 

محلات جنوبی شهر بوشهر توسط شهرداری منطقه دو:*
ترمیم و بازسازی پایه های روشــنایی واقع در بلوار شــهید قره نی، روبروی پلیس راه 

قدیم
اجرای کابل کشی و نصب 8 شــعله پرژکتور جهت تکمیل روشــنایی محوطه چرخ و 

فلک
نصب یک شــعله پرژکتور 400 وات در پارک محله ای جدیدالاحــداث واقع در کوی 

ریشهر جهت تکمیل روشنایی آن مکان
نصب 1۶ تابلو علائــم ترافیکی واقع در محدوده تقاطع غیر همســطح شــهدا ، بلوار 

دریابندری و خیابان ساحلی کوی شغاب
ساخت یک دهانه پل فلزی و نصب آن بر روی کانال واقع در بلوار شهید یاسینی

ترمیم و بازســازی۶ دهانه پل فلزی واقع در خیابان تنگک دوم ، بلوار شهید ماهینی و 
بلوار خلیج فارس

ترمیم و بازسازی 5 دریچه فلزی نصب شده بر روی کانال های دفع آبهای سطحی واقع 
در خیابان ریشهر و بلوار سلمان فارسی

نصب ۷ عدد راه بند ترافیکی )بولارد بتنــی( در پیاده روهای واقع درکوی دواس و بلوار 
شهید ماهینی،در راستای ایمن سازی پیاده رو ها

ترمیم پایه تابلوهای آسیب دیده در ســطح محلات جنوبی ، بواسطه وزش تندبادهای 
اخیر

تخریب و جمع آوری برجک فلزی معیوب واقع در محوطه پلاژ بانوان
تخریب و جمع آوری یک مورد سرعت کاه غیر مجاز واقع در کوی امامزاده

اجرای پاکســازی و برداشــت خاک و نخاله های موجود در محوطه چــرخ و فلک و 
همچنین پر کردن و از بین بردن چاله های حاشــیه بلوار شــهید قــره نی با همکاری 
ســازمان مدیریت پســماندلکه گیری و ترمیم آســفالت واقع در بلوار خلیج فارس ، 

روبروی پلاژ بانوان با همکاری اداره فنی و امانی شهرداری
کنترل نقشه و پروانه ســاختمان های در دســت اجرا و جلوگیری مستمر از ساخت و 
سازهای غیر مجاز و همچنین تلاش در راستای رفع سد معابر واقع در محلات جنوبی 

شهر بوشهر توسط اداره کنترل و نظارت شهرداری منطقه دو
نظارت بر اجرای حفاری ها و پیگیری ترمیم نوار حفاری هــای صورت گرفته واقع در 

سطح محلات جنوبی .

مکان های نگهدارنده مواد بازیافتی و ضایعاتی در بوشهر اعمال قانون می شوند



 وام های قرض الحسنه پرداختی بانک سینا 
در ۲ سال گذشته به مرز ۲۵ هزار میلیارد ریال رسید

وام های قرض الحســنه پرداختی بانک ســینا از ابتدای سال ۱۳۹۹ تا 
پایان فروردین ماه ۱۴۰۱ به مرز ۲۵ هزار میلیارد ریال رسید.

به گزارش بازار به نقل از بانک ســینا، این بانک که در راســتای ایفای 
مســئولیت های اجتماعی و کمک به فقرزدایــی در جامعه، طرح های 
قرض الحسنه متعددی را اجرایی ساخته، از ابتدای سال ۱۳۹۹ تا پایان 
فروردین ماه ۱۴۰۱ تعداد ۱۰۸ هزار و ۹۰۰ فقره وام قرض الحســنه به 
مبلغ ۲۴ هزار و ۸۱۳ میلیارد ریال به واجدین شــرایط پرداخت کرده 
اســت.این وام ها در قالب طرح های مختلف و با هدف اشتغالزایی و رفع 
نیازهای ضروری اقشار کم برخوردار، حمایت از کسب و کارهای آسیب 
دیده از کرونا، کمک به تامین مســکن محرومــان، ازدواج، حمایت از 
پرســتاران، کادر درمان و مددکاران آسایشــگاه ها و مراکز توانبخشی 
سازمان بهزیســتی، مرزبانان، خانواده معظم شــهدای مدافع حرم و 

پوشش هزینه های درمانی بیماران پرداخت شده است.
گفتنی اســت وام های پرداختی این بانک در سال ۹۹ به تعداد ۶۱ هزار 
و ۵۸۳ فقره به مبلغ ۸۰۵۳ میلیارد ریال و در ســال ۱۴۰۰ به تعداد ۴۳ 

هزار و ۷۰۵ فقره به مبلغ ۱۵ هزار و ۶۶ میلیارد ریال بوده است.
این بانک در فروردین ماه ســال ۱۴۰۱ هم تعداد ۳۶۱۲ فقره وام قرض 

الحسنه به مبلغ ۱۶۹۳ میلیارد ریال پرداخت کرده است.
بانک ســینا در ســال های اخیر، توجه ویژه ای به حوزه قرض الحسنه 
داشته و با تغییر در ساختار بانک، سیاست ها و برنامه های این بخش را 
به عنوان راهبردی مهم و به صورت برنامه ریزی شده و مدون در دستور 

کار قرار داده است.

پست بانک و صندوق توسعه فناوری های نوین 
در اینوتکس ۲۰۲۲ تفاهم نامه همکاری امضا 

خواهند کرد
پســت بانک ایران و صندوق توســعه فناوری های نوین در یازدهمین 
نمایشگاه اینوتکس ۲۰۲۲ تفاهم نامه همکاری دوجانبه امضا می کنند. 
هدف از امضای این تفاهم نامه استفاده از ظرفیت های طرفین در تامین 
مالی شرکت های دانش بنیان عنوان شده است.به گزارش دیجیاتو و به 
نقل از روابط عمومی صندوق توســعه فناوری های نوین؛ روز سه شنبه 
۲۰ اردیبهشت ماه در نخســتین روز از نمایشــگاه بین المللی نوآوری 
و فنــاوری اینوتکــس ۲۰۲۲، تفاهم نامه همکاری بین پســت بانک و 

صندوق توسعه فناوری های نوین به امضا می رسد.
در مراســم امضای این تفاهم نامه که به منظور استفاده از ظرفیت های 
طرفین در تامین مالی شــرکت های دانش بنیان و فناور منعقد خواهد 
شــد؛ »عیســی زارع پور« وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، »بهزاد 
شــیری« مدیرعامل پســت بانک ایــران و »روح الله میرامینی« مدیر 

صندوق توسعه فناوری های نوین حضور خواهند داشت.
بر اساس این تفاهم نامه قرار اســت با ارزیابی، پذیرش ریسک و صدور 
ضمانت نامه برای شــرکت های دانش بنیان و فناور متقاضی از ســوی 
صندوق توسعه فناوری های نوین؛ زمینه ارائه تسهیلات پست بانک به 

این شرکت ها از طریق ارزیابی و صدور ضمانت نامه فراهم شود.
همچنین پس از امضــای تفاهم نامه، آیین رونمایی از نخســتین باجه 
پســت بانک ایران در محل صندوق توسعه فناوری های نوین در حضور 
وزیــر ارتباطات، مدی رعامل پســت بانک و مدیران صندوق توســعه 

فناوری های نوین برگزار خواهد شد.

 روزنامه سراسری صبح ایران
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معاون وزیر راه:

وانه ساختمانی در نیمه دوم ۱۴۰۰  ۱.۲ میلیون پر
صادر شد

برهان محمودی  معاون مســکن و ســاختمان 
وزارت راه و شهرســازی از صدور یــک میلیون و 
۲۰۰ هزار فقره پروانه ســاخت در نیمه دوم سال 

گذشته و شکست رکورد این شاخص خبر داد.
 محمود محمودزاده در بیست و چهارمین اجلاس 
هیئت عمومی سازمان نظام مهندسی ساختمان 
کشور با تأکید بر افزایش حجم پروانه های صادره 
در نیمــه دوم ســال ۱۴۰۰ گفت: ایــن موضوع 
از رشــد بی سابقه ساخت و ســاز خبر می دهد. به 
گونه ای که در بازه زمانی نیمه دوم ســال گذشته 
یک میلیون و ۲۰۰ هــزار فقره پروانه ســاخت و 
ساز شهری و روســتایی صادر شده است در حالی 
که در ســالهای قبل از آن در بازه یک ســاله تنها 
۴۵۰ هزار فقره مجموع شــهری و روستایی صادر 
می شــد.معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرسازی ادامه داد: در ســالهای قبل از ۱۴۰۰، 

حجم متــراژ زیربنــای پروانه های ســاختمانی 
صادر شــده مجموعاً بــه ۵۵ میلیــون مترمربع 
می رســید. در حالی که در ســال گذشــته برای 
بیش از ۱۵۵ میلیون مترمربع واحد مســکونی در 
سراسر کشور پروانه از سوی شــهرداری ها صادر 
شــد.محمودزاده با تأکید بر اینکه افزایش صدور 
پروانه های ســاختمانی بازار کار خوبــی را برای 
مهندســان ناظر و اعضای سازمان نظام مهندسی 
اســتان ها فراهم کرد، گفت: امیدواریم این شبکه 
عظیم مهندســان بتوانند در جهت ارتقا کیفیت 
ساخت و ساز در کشور مؤثر باشــند.وی در مورد 
بیمه کیفیت ساخت و ســاز گفت: در سال جاری 
این قانون اجرای آن آغاز شــده و هدف ما از اجرای 
طرح بیمه کیفیت ســاخت و ساز، تضمین کیفیت 
سازه های تولید شده در کشور است.معاون مسکن 
و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی به انتخابات 

امروز شــورای مرکزی ســازمان نظام مهندسی 
کشور اشاره و تصریح کرد: از شورای مرکزی نظام 
مهندسی انتظار داریم با استفاده از قابلیت نیروی 
انسانی و مهندسان هم در نظارت بر کیفیت ساخت 
و ســازها تلاش کنند و هم توان خود را صرف سالم 

و شفاف سازی سازمان های نظام مهندسی کند.
وی به فاصلــه زیــاد آموزش های دانشــگاهی 
رشته های مهندســی با مقررات ملی ساختمان 
و همچنین اجــرای عملی پروژه های ســاخت و 
ساز اشاره و تأکید کرد: از سازمان های مهندسی 
انتظار داریم ایــن خلاء دانشــگاهی و عملی را با 
برگزاری دوره های آموزشــی برای مهندســان 
جبران کرده و آنها را از پیشــرفت های رخ داده در 
حوزه فناوری های نوین ســاختمان آگاه سازند تا 
مهندســان این فناوری ها را در ساخت و سازهای 

داخلی به کار گیرند.

بانک
بانک مرکزی:

ورود هر میزان ارز به کشور معاف از مالیات است
بانک مرکزی در تاریخ ۷ فروردین ماه ســال جــاری موضوع معافیت 

مالیاتی ورود ارز به داخل کشور را به گمرک ابلاغ کرد.
 به نقل از بانک مرکزی، بر اســاس ابلاغ این بانک به گمرک و مبتنی بر 
مصوبه ستاد مقابله با تحریم شورای عالی امنیت ملی، ورود ارز به کشور 

)اعم از اسکناس و حواله( معاف از مالیات است.
بر این اســاس هر شــخص حقیقی و حقوقی می تواند بــا اظهار ارز در 
گمرکات ورودی، به هر میزان اســکناس ارز به کشور وارد نماید و هیچ 
یک از دســتگاه های امنیتی، انتظامی و گمرک حــق ممانعت از آن را 
ندارد. بانک مرکــزی، وزارت امور اقتصادی و دارایــی، نیروی انتظامی 
و ســایر دســتگاه های مرتبط موظفند ترتیبی اتخاذ نمایند تا ورود ارز 
تســهیل و فعالان در این حوزه نگران موضوع مالیات و برخورد نظارتی 

پیرامون واکاوی منشأ سرمایه نشوند.

مرکزی

هدف مدیریت شهری
 توزیع متوازن خدمات در شهر باغستان است

پایان عملیات اجرایی روکش آسفالت خیابان شهید چمران
محمدرضا شمسایی درحاشیه بازدید ازعملیات اجرایی روکش آسفالت خیابان شهید چمران گفت: مساحت این پروژه  
۵۵۰۰ متر مربع است که برای آن  بالغ بر۸۰۰ تن آسفالت استفاده شده است. وی افزود:با توجه به فرسوده شدن 
آســفالت این معبر و به منظور ارتقاء ســطح کیفی وتسهیل تردد این محور با هدف دسترسی آسان شهروندان  در 

مواقع ترافیک در محور اصلی به شهرهای احمدآباد مستوفی و اسلامشهر این طرح اجرایی شده است.

نصب تجهیزات بازی و اجرای کف پوش در بوستان بهار نصیر آباد
محمدرضاشمسایی، سرپرست شهرداری باغستان  
گفت: در راســتای  تجهیز پارکهای ســطح شهر به 
امکانات استاندارد و وســایل رفاهی و سرگرمی 
برای کودکان، این وســایل و تجهیزات جدید برای 
بوستان بهار محله نصیر آباد خریداری و نصب شد. 
وی افزود:اســتاندارد سازی وسایل بازی کودکان 
در راستای ایجاد امنیت و سلامت آن ها در هنگام 
بازی یکی از مهم ترین برنامه های مدیریت شهری 
اســت به همین دلیل، نصب وســایل استاندارد 
بــازی و کف پــوش کــردن زمین بــازی آن ها در 

اولویت برنامه های شــهرداری قرار دارد و البته 
یکی از مهم ترین رویکردهــای مجموعه مدیریت 
شهری باغستان، افزایش سرانه های عمومی جهت 
بهره مندی و اســتفاده شــهروندان بــه ویژه در 
مناطق کمتربرخوردار است. شمسایی با اشاره به 
اهمیت نقش بافت فضای ســبز در زندگی امروز 
شهری، افزود: گســترش احداث فضاهای سبز و 
بوستان ها در شهر امری بسیار حائز اهمیت بوده 
که در افزایش نشاط و شادابی، ارتقا سیما و منظر 
شهری و گذراندن اوقات فراغت شهروندان تاثیر 

مستقیم خواهد داشت.

تجلیل از کارگران نمونه واحدهای امور شهر و فضای سبز 
وز جهانی کار و کارگر شهرداری باغستان به مناسبت ر

آئین تجلیل از کارگران زحمت کش واحدهای امور 
شهر و فضای ســبز شهرداری باغستان همزمان با 
۱۱ اردیبهشت ماه روز جهانی کار و کارگر در سالن 

جلسات شهرداری باغستان برگزار شد.
در ایــن نشســت کــه بــا حضورحجت الاســلام 
 والمسلمین بنی احمدی امام جمعه باغستان، اعضای 
شورای اســلامی باغستان، شمســایی سرپرست 
شهرداری باغســتان و ســایر مدیران شهرداری 
برگزار شــد، از زحمــات و تلاش هــای جمعی از 
کارگران تلاشــگر شــهرداری باغســتان تقدیر و 

تجلیل شد.
محمدرضا شمسایی سرپرست شهرداری باغستان 
نیز در این جلســه ضمن تبریک روز کار و کارگر، 
گفت: به حــق کارگران عزیــز و زحمت کش رکن 
اصلی خدمت رسانی به شهر و شهروندان هستند 
که در تمامی روزهای ســال و در هر شرایط جوی 
و موقعیتــی برای تلاش و خدمــت به مردم آماده 

هستند.
سرپرست شهرداری باغستان با اشاره به نگاه ویژه 
مدیریت شــهری به مجموعه کارگری و تلاشگران 
حوزه امور شهر و فضای سبز، تاکید کرد: امروز به 
نمایندگی از تمامی همکاران از این عزیزان تقدیر 
و تشــکر کرده و به همراه اعضای محترم شورای 
اسلامی برای بهبود وضعیت پرداختی و عدم تاخیر 

آن تلاش خواهیم کرد  .

همزمان با هفته گرامیداشت مقام معلم؛
آئین تجلیل از معلمان و فرهنگیان برتر شهر باغستان برگزارشد

آئین تقدیر و تجلیل از معلمان و فرهنگیان برتر 
شهر باغستان به مناســبت هفته گرامیداشت 
مقام معلم در حاشــیه مراســم نمــاز جمعه در 

مصلی شهر باغستان برگزار شد ،در این آئین که 
به همت شــهرداری و ستاد نماز جمعه با حضور 
حجت الاسلام والمسلمین بنی احمدی امام جمعه 
باغســتان، رئیس و اعضای شــورای اسلامی و 
برگزار  باغستان  شمسایی سرپرست شهرداری 
شــد، از فرهنگیان برتر شــهر با اهــدای لوح 

یادبودی تجلیل به عمل آمد.
محمدرضا شمســایی سرپرســت شــهرداری 
باغستان در حاشیه این مراسم ضمن تقدیر از 
تلاش های ریاست، شورای معاونین، مدیران و 
تمامی فرهنگیان شهرســتان شــهریار و شهر 
باغســتان، گفت: هفتــه گرامیداشــت مقام 
معلــم فرصتی اســت تا زحمــات و تلاش های 
آموزگاران فرزندان این ســرزمین در سنگر 
تعلیــم و تربیت را یــادآوری کرده و قدردان 

آن ها باشیم.

تجلیل از حافظان و قاریان  شهر باغستان
به همت حــوزه فرهنگی اجتماعی شــهرداری 
باغستان مراســم پرفیض محفل انس با قرآن 
کریم بــا حضور پیشکســوت قرآنی اســتاد 
حاج احمــد ابوالقاســمی، خانم حنانــه خلفی 
حافظ کل قرآن وهمچنین گروه تواشــیح ذکر، 
امام  حجت الاســلام والمســلمین بنی احمدی 
جمعه باغستان،محمد رضا شمسایی سرپرست 
شهرداری باغســتان و رئیس و اعضای شورای 
اســلامی شــهر، فرماندهان حوزه های بسیج 
،مراکز فرهنگی اجتماعی شــهر  باغســتان در 
سالن ورزشی شهدای خادم آباد برگزار شد که 
در این مراســم ضمن تلاوت قرآن کریم توسط 
قاریــان و حافظان قران با اهدا لوح و هدیه ای 
فرهنگی  از حافظان و قاریان  شــهر باغستان 

تقدیر  و تجلیل به عمل آمد.

 روکش آسفالت خیابان شهید چمران  تجلیل از کارگران نمونه واحدهای امور شهر و فضای سبز شهرداری باغستان تجلیل از معلمان و فرهنگیان برتر شهر باغستان  تجلیل از حافظان و قاریان  شهر باغستان

اتمام پروژه های نیمه تمام با کیفیت در راستای رفاه حال 
شهروندان اولویت مجموعه مدیریت شهری باغستان

رحیم رحیمی رئیس شــورای اســلامی شهرباغســتان با بیان این مطلب که ســرعت بخشی به 
پروژه های شهری در دســتور کار قرار دارد گفت: مجموعه مدیریت شهری با توجه به احساس 
مســئولیتی که در رعایت حقوق شهروندی دارد با حساسیت و سرعت خاصی به اجرای پروژه ها 
می پردازد. وی رویکرد شــورای دوره ششم  را نظارت  مستقیم بر پروژه های عمرانی و توزیع 
عادلانه این پروژه ها درســطح شهر دانست و اظهار داشت: اتمام پروژه های نیمه تمام عمرانی 
ازجمله فرهنگسرا،درمانگاه،مدرسه،ساختمان اداری نصیرآبادو... جزء اولویت های مهم شورای 
شهرباغســتان اســت تا با بهره برداری از آنها بتوانیم خدمات بهینه ای به شهروندان فهیم این  
شــهرارائه کنیم. رحیمی در ادامه افزود: سیاســت ما براین اســت که تمامی پروژه ها دارای 
پیوســت مطالعاتی ومشاور ذی صلاح مرتبط با پروژه باشد تا روند عملیات اجرایی آنها به صورت 
اصولی و با ســرعت پیش برود، به همین منظور با مشــاوران زبده و متخصص در امور عمرانی 
برای پروژه های در دســت اقدام و پیش بینی شــده تعاملات موثری برقرار شــده است تا در 
دوره ششــم شورا شاهد رشد کمی و کیفی خدمات تدوین شده با توجه به نیازهای تمام منطقه 
و محلات شــهر باغستان به نحو مطلوبی باشیم. همچنین رئیس شورای اسلامی شهر باغستان بر 
کیفی سازی پروژه ها تاکید کرد و گفت:باید کیفیت را به همراه سرعت در پروژه ها مد نظر قرار 

دهیم تا به موفقیت برسیم.
الکترونیکی شدن تمامی مراحل اخذ پروانه مرتبط با شهرسازی 

رحیمی در بخش دیگری از سخنان خود الکترونیکی شدن تمامی مراحل اخذ پروانه مرتبط با شهرسازی 
را یکی دیگر از برنامه های مهم مجموعه مدیریت شهری باغستان برشمرد و گفت: با اجرای این طرح 
امکان ثبت درخواســت فرآیند صدور پروانه به صورت اینترنتی با استفاده از سامانه الکترونیکی 
شهرسازی فراهم خواهد شد که این امر می تواند در کاهش مراجعه حضوری شهروندان و جلوگیری 
از اتلاف وقت آنها تاثیرگذار باشد.  رئیس شورای اسلامی شهر باغستان در پایان با بیان اینکه هر 
فــردی در هر جایگاهی باید تمام توانش را برای خدمت به مردم به کار گیرد گفت:مســئولیتی که 
در اختیار مســئولان قرار گرفته از الطاف الهی اســت و باید همواره خدمتگذار عموم مردم بوده و 

قدردانشان باشیم .


